
  DILIGÈNCIA.- A Castellar del Vallès (Vallès Occidental), vint-i-nou de gener de dos mil 
vuit, la poso jo el Secretari, als efectes determinats a l’article 3r del Decret 33/1991, de la 
Generalitat per a fer constar que s’obre el primer dels plecs que s’habiliten per a la transcripció 
de les Actes de l’Ajuntament Ple, corresponent a l’any actual. 
 
 
 
 
 
 
 

 
ACTE  PLE ORDINARI  
DATA  29 DE GENER DE 2008 
HORA  9  DEL VESPRE  

  
ORDRE DEL DIA PRESIDENT: L’Il�lm. Alcalde 

Ignasi Giménez Renom 

- Antònia Pérez Ballonga. 
- Aleix Canalís Alsina. 
- José Eduardo González Navas. 
- Jordi Carcolé García. 
- Óscar Lomas Cortés. 
- Josefa Martínez Romero. 
- Glòria Massagué Casals. 
- Joan Creus Oliveras. 
- Mercè Giménez Renom. 
- Gemma Perich Vidal 
- Mercè Vallès Corominas.  
- Mercé Carbonés Hernández 
- Lluís Manuel López Alarcón  
- José Antonio López Espinola 
- Montserrat Gatell Pérez 
 - Jordi Roman Clusella   
 - Francisco Centeno López 
 -  Gemma Ubasart González  
 - Jordi Permanyer Bellmunt 
- Oriol Papell Torras 
- Juli Boadella Vergés 
  Secretari  

  
  1.- Aprovació, si s’escau, de l’esborrany de  
       l’acta de la sessió anterior.  
  2.- Donar compte dels Decrets de l’Alcaldia i  
       dels acords de la Junta de Govern 
  3.- Aprovació definitiva del Reglament del  
       Mercat 
  4.- Retribucions del personal 
  5.- Retribucions membres de la Corporació. 
  6.- Assignacions a grups polítics 
  7.- Aprovació provisional modificació núm. 13  
       del Pla General 
  8.- Convenis amb l’UTE Gestora-Servial i  
       Gestora de Runes 
  9.- Informació sobre política de comunicació 
 10.- Proposta sobre pas de vianants a la  
        carretera 
 11.- Proposta sobre l’ordenança estalvi d’aigua 
 12.- Proposta sobre instal�lació de plaques  
        fotovoltaiques 
 13.- Proposta sobre creació del Pacte Local  
       d’Infrastructures Educatives 
14.- Proposta sobre el Butlletí municipal i Consell  
       local de comunicació 
15.- Assumptes sobrevinguts 
16.- Suggeriments i preguntes 

- José Manuel Fernández  
   Interventor acctal   
     

 
Vist que els reunits són el total de membres que legalment constitueixen l’Ajuntament Ple, el Sr. 
President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos en l'ordre del dia. 
 

1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ  
     ANTERIOR  

    
 Els regidors es donen per assabentats del contingut de l’acta 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 

2.- DECRETS DE L’ALCALDIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN  



     LOCAL. 
 

Es dona compte al Ple dels Decrets núm. 1016 del dia 13 de desembre al 1066 del dia 31 de 
desembre de 2007, i de l’1 del dia 3 de gener al 62 del dia 23 de gener de 2008. Es dona 
compta també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en sessions del dia 17 de 
desembre de 2007 i 7, 14 i 21 de gener de 2008. 
La Corporació es donà per assabentada 
 
 3.- APROVACIÓ DEFINITIVA DEL REGLAMENT DEL MERCAT 
 
De conformitat amb allò establert a la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del 
Règim Local i al Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, Text Refós de la Llei Municipal i de Règim 
Local de Catalunya, l’Ajuntament de Castellar del Vallès està obligat a la prestació del servei 
públic de mercat que, legalment, té el caràcter de servei essencial. 
L’àmbit d’aplicació del present Reglament és exclusivament el del Mercat Municipal de Castellar 
del Vallès situat a l’interior del nou edifici. 
El Mercat Municipal de Castellar del Vallès és un centre de venda directa al públic de caràcter 
permanent adscrit a la finalitat de servir com a centre d’abastament al públic mitjançant 
l’acolliment al seu interior d’una pluralitat de llocs de venda al detall d’articles alimentaris 
(frescos, refrigerats i congelats) sense perjudici de la comercialització també de productes no 
alimentaris que es puguin autoritzar i siguin compatibles. 
Atès el que disposa l’article 178. de la Llei Municipal i de Règim local de Catalunya: 1. L'aprovació 
de les ordenances i els reglaments locals s'ha d'ajustar al procediment següent:  
a) Aprovació inicial del ple.  
b) Informació pública i audiència dels interessats, per un període mínim de trenta dies, perquè 
puguin presentar reclamacions i suggeriments.  
c) Resolució de totes les reclamacions i els suggeriments presentats i aprovació definitiva del ple. 
En cas de no haver-hi cap reclamació o suggeriment, l'acord inicial esdevindrà definitiu.  
2 Les ordenances, els reglaments i els acords municipals d'aprovació definitiva dels plans 
urbanístics, inclòs l'articulat de les normes urbanístiques corresponents, s'han de publicar 
conforme el que estableix la legislació estatal de règim local.  
ATÈS que l’Ajuntament en data 27 de març de 2007, aprovà inicialment el Reglament del Mercat 
Municipal. 
ATÈS que l’expedient fou exposat al públic durant el termini de 30 dies hàbils, a partir de l’anunci 
publicat en el Butlletí Oficial de la Província núm. 94 del dia 19 d’abril, i simultàniament es dona 
audiència a tots els concessionaris afectats. 
ATÈS que en data 16 de maig, es presentà escrit signat per paradistes del Mercat, amb diverses 
al�legacions al Reglament. 
Vist que s’han portat a terme diverses reunions amb els representants dels paradistes a fi i efecte 
de considerar les al�legacions presentades i si s’esqueia incorporar la corresponent modificació, 
del qual resulta que s’han vist modificats o incorporats de nova redacció diversos els articles. 
Amb la qual cosa, es considera que la redacció final del Reglament del Mercat ha estat bastant 
consensuada i es pot aprovar de manera definitiva, amb les incorporacions, modificacions o 
supressions que afecten als articles que a continuació es relacionen: 
“article 2. S’afegeix: Aquests llocs de venda poden ser individuals i/o agrupats. 
6.2. S’afegeix d) si es contra la voluntat del titular de la parada, aquesta haurà de ser motivada i 
fixar, alhora la indemnització pels danys i perjudicis que tal canvi pugui comportar pel titular, de 
conformitat amb la normativa aplicable. 
6.2. h): prèvia fixació i lliurament de la indemnització que correspongui d’acord amb la normativa 
aplicable o introduir-ne de noves.     
18.g . Nou apartat: El calendari i horaris fixats en el present article tenen un caràcter provisional, 
regint des de l’obertura del nou Mercat municipal i fins que la Comissió de Seguiment i l’Assembla 
de Venedors o l’entitat que representi els interessos dels titulars de les parades emetin i 
comuniquin la seva opinió al respecte, que en cap moment serà vinculant si la proposta és 
inferior en prestacions a l’actual, acordant posteriorment l’Alcaldia, el calendari i horaris definitius. 



19.2 S’afegeix: sempre i quan amb aquestes mesures no es vulneri la normativa laboral de 
caràcter imperatiu i l’article 38 de la Constitució i altra normativa sectorial de compliment 
obligatori. 
23.b) S’afegeix: sempre i quan aquesta documentació no obri ja als arxius municipals. 
29.5 Nou apartat: Transcorregut un mes des de l’entrada de la sol�licitud al Registre General de 
l’Ajuntament de Castellar del Vallès, sense que la mateixa hagi estat resolta i notificada, els 
interessats podran entendre-la desestimada per silenci administratiu, podent interposar contra tal 
denegació els recursos que procedeixin. 
30.4 Es substitueix: Codi Civil per legislació civil aplicable 
33 d) S’afegeix: prèvia fixació de les indemnitzacions que corresponguin en virtut de la normativa 
d’aplicació. 
33.h). S’afegeix: sempre que els defectes que afectin a tal condicions o requisits no siguin 
esmenables. 
36.3. S’afegeix mentre es realitzin aquests exàmens es facilitarà en tot moment que els titulars 
dels llocs de venda puguin exercir la seva activitat. 
45, Es suprimeix: - el comportament contrari al bon costum i a les normes de convivència. 
- qualsevol altre infracció d’aquest reglament no constitutiu de falta greu o molt greu. 
S’afegeix, a l’apartat 1: per causa imputable dels titulars del lloc de venda i a  l’apartat 4: sense 
causa justificada. 
46. 1. S’afegeix: sempre que el temps transcorregut des la comissió de la falta lleu anteriorment 
sancionada sigui inferior a quatre mesos. 
      2. sense causa justificada 
      6. per causa no justificada 
     7. sempre i quant aquesta no consti en els arxius municipals 
47.1 S’afegeix: sempre que el temps transcorregut des la comissió de la falta greu 
anteriorment sancionada sigui inferior a un any. 
   2. per causa injustificada. 
   4. en el conveni marc de trasllat del mercat antic al nou, el conveni individual i els plecs de             
       condicions dels concursos d’adjudicació de llocs. 
   5. amb conductes tipificades per aquestes normatives com d’infraccions molt greus i sempre i 
quan les mateixes no hagin estat ja sancionades penalment o administrativa. 
  7. per defectes o vicis inesmenables de l’activitat 
49.2 . S’afegeix: L’avaluació d’aquestes circumstancies es farà respectant els principis de 
proporcionalitat que regeixen la potestat sancionadora de l’administració. 
Disposició addicional segona. Nou article: Es respectaran els drets preexistents a l’entrada en 
vigor d’aquest Reglament que puguin haver estat recollits en el conveni marc pel trasllat de les 
concessions existents en l’antic Mercat municipal al seu nou emplaçament, subscrit amb els 
paradistes i aprovat per la Corporació Municipal, en data 27 de març 2007. “ 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar definitivament el Reglament del mercat municipal. Amb la incorporació de 
les al�legacions a dalt referenciades, entenent desestimades aquelles no incorporades. 
SEGON.- Publicar íntegrament l’ordenança en el Butlletí Oficial de la Província. 
Presenta la proposta el Sr. Oscar Lomas PSC, i explica que en Ple de data 27 de març de 2007, 
es va fer l’aprovació inicial d’aquest nou reglament del mercat, obrint un període d’exposició 
pública i d’audiència als interessats, en el qual es van presentar al�legacions per part dels 
paradistes que passaven del mercat antic al nou, aquestes al�legacions després de fer-ne un 
estudi acurat, i donat que no canviaven l’essència del reglament, sinó que permetien millorar el 
contingut del mateix, s’ha decidit incorporar en aquesta aprovació definitiva la majoria dels 
aspectes que es proposaven en aquestes al�legacions. 
S’incorporen tres grans blocs d’apartats, d’una banda es fixa com a provisional el calendari, però 
reservant la potestat a l’Alcalde i no als paradistes, també s’aclareixen dubtes en els 
procediments de sanció, i finalment totes les modificacions en el reglament per reconèixer drets 
que permetin efectuar les tasques més fàcilment. Així doncs aquesta aprovació definitiva 
substituirà el reglament de mercat vigent des del 6 de març de 1987. 
S’obra un torn d’intervencions, per CiU el Sr. Lluís López diu que alhora d’estudiar el reglament 



que es porta a aprovació, val a dir que ens hem trobat amb una certa mancança de 
documentació, i la que hem rebut ha estat molt justa de temps, si bé que en comissió informativa 
se’ns va informar de viva veu de les modificacions, amb el compromís de fer-nos arribar les 29 
al�legacions presentades al text, se’ns va remetre el document definitiu, però no les al�legacions. 
Fent un repàs d’aquestes al�legacions, veiem que totes tenen com a finalitat reforçar la defensa o 
la garantia dels drets dels paradistes, evidentment que no  podem fer hipòtesis sobre les que no 
han estat acceptades, que no coneixem, però que hem de pensar que han de tenir el mateix 
sentit, de garantia i defensa dels drets dels paradistes. Per tant, no disposant de la resolució 
sobre la decisió d’acceptar o no aquestes al�legacions i no sabent quines són les que no han estat 
acceptades, no podem avaluar prou plenament el contingut d’aquest reglament i per això el 
nostre vot serà el de l’abstenció. 
Intervé el Sr. Oriol Papel, per ERC, per dir que aquest reglament ja va estar treballat en 
l’anterior legislatura i en essència és el mateix, i esperem que serveixi per  dinamitzar el mercat 
municipal. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:    QUNZE (15) dels regidors del PSC, ERC, Altraveu i regidor no  
                       adscrit 

                    Vots en contra: CAP    (  0)    
                    Abstencions   :  SIS    (  6) dels regidors de CiU 

 
4.- RETRIBUCIONS DEL PERSONAL  

 
Vist l’expedient tramitat per a l’actualització dels imports de les retribucions del personal al 
servei de l’ajuntament. 
Vist l’art. 93 de la Llei reguladora de les bases del règim local i l’art. 298 del Text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
Vist l’art. 22.2 de la Llei de pressupostos generals de l’Estat per a l’any 2008 i la resolució de 2 
de gener de 2008, de la Secretaria d’Estat d’Hisenda i Pressupostos, per la qual es dicten 
instruccions en relació amb les nòmines del personal funcionari. 
Vist l’art. 6.1 del conveni col�lectiu del personal al servei de l’ajuntament per al període 2005-
2009. 
Vist l’informe de l’interventor. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar un increment de les retribucions del personal al servei de l’ajuntament del 
2 per 100 en relació a les de 2008, amb efectes de l’1 de gener de 2008. 
SEGON.- Aprovar la quantia de les retribucions bàsiques i complementàries del personal 
funcionari i laboral per a 2008 que, desprès d’aplicar l’increment previst a l’apartat primer 
d’aquest acord, seran les que figuren a l’annex per als diferents conceptes retributius. 
TECER.- Aprovar la quantia de les retribucions del personal eventual per a 2008 que, desprès 
d’aplicar l’increment previst a l’apartat primer d’aquest acord i que figuren a l’annex. 
Defensa la proposta el Sr. Oscar Lomas pel PSC, i explicat que s’aprova l’augment del 2 per 
cent fitxat en la Llei de Pressupostos de l’Estat, i recordar que la diferència entre el 2% que 
avui s’aprova i el 4’2% que és l’IPC de final d’any es regularitzarà, tal i com s’especifica en el 
conveni, en una única paga . 
En torn d’intervencions per ERC el Sr. Jordi Permanyer,  demana votació separada, per una 
banda, els punt primer i segon, que es refereixen al personal de l’Ajuntament i per una altra el 
punt tercer que fa referència al personal eventual, càrrecs de confiança. 
El Sr. Secretari intervé per dir que la proposta és global. 
El Sr. Alcalde diu que es desestima la petició de votació separada. 
Torna a intervenir en Sr. Jordi Permanyer dient que la votació del seu grup serà en contra, 
estem d’acord en l’augment de sou del personal de l’Ajuntament, però no en l’augment del sou 
dels càrrecs de confiança. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 



Vots a favor:    DINOU (19) dels regidors del PSC, CiU, Altraveu i regidor no  
                       adscrit 

                    Vots en contra: DOS   (  2) dels regidors d’ERC   
                    Abstencions   :  CAP   (  0)  

 
5.- RETRIBUCIONS MEMBRES DE LA CORPORACIÓ 
 

Vist l’expedient tramitat per a l’actualització dels imports de les retribucions i assistències a 
percebre pels membres de la Corporació. 
Vist l’art. 75 de la Llei reguladora de les bases del règim local i l’art. 166 del Text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
Vist l’informe de l’interventor. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar les retribucions íntegres a percebre, amb efectes de l’1 de gener de 2008, 
pels membres de la Corporació que desenvolupen el seu càrrec en règim de dedicació 
exclusiva o parcial, d’acord amb el detall següent:  
a) Membres de la Corporació amb dedicació exclusiva: 
 - Alcalde/ssa: 61.913,88 euros íntegres anuals. 
 - Regidor/a amb responsabilitat d’Àrea: 51.000,04 euros íntegres anuals. 
 - Regidor/a sense responsabilitat d’Àrea: 35.700,00 euros íntegres anuals. 
b) Membres de la Corporació amb dedicació parcial: 

- Regidor/a sense reponsabilitat d’Àrea i dedicació del 50 % de la jornada ordinària: 
31.620,12 euros íntegres anuals. 

Les quanties en concepte de retribució s’abonaran mensualment per l’import d’una catorzena 
part del total anual i dues pagues extraordinàries per l’import d’una mensualitat en els mesos 
de juny i desembre. 
SEGON.- Aprovar les assistències per la concurrència efectiva a les sessions del Ple de la 
Corporació a percebre, amb efectes de l’1 de gener de 2008, pels membres de la Corporació 
que no tinguin dedicació exclusiva ni parcial, d’acord amb el detall següent: 
- Regidor/a amb delegació especial i responsabilitat d’Àrea: 1.854,54 euros íntegres per 

assistència a cada sessió del Ple de la Corporació, amb un màxim de 20.400,00 euros 
íntegres anuals.  

- Regidor/a amb delegació especial: 1.669,09 euros íntegres per assistència a cada sessió 
del Ple de la Corporació, amb un màxim de 18.360,00 euros íntegres anuals. 

- Regidor/a sense delegació especial: 834,54 euros íntegres per assistència a cada sessió del 
Ple de la Corporació, amb un màxim de 9.180,00 euros íntegres anuals. 

Les quanties en concepte d’assistències s’abonaran mensualment per l’import d’una dotzena 
part del màxim anual.  En el pagament del mes de desembre es regularitzaran d’acord amb les 
assistències efectives de l’any, a partir del certificat acreditatiu expedit pel secretari de la 
Corporació. 
El Sr. Oscar Lomas, pel PSC informa la proposta i explica que s’aprova un augment del 2% 
en les retribucions dels membres de la Corporació. Destacar que es fixa un import fix per Ple, 
amb un límit màxim anual, i en quant a membres de la Corporació es substitueix la dedicació 
de 3/4 de jornada per les regidores sense responsabilitat d’àrea tot i que no es varia l’importa. 
En torn d’intervencions per CiU la Sra. Montse Gatell  manifesta que el vot serà d’abstenció 
donat que el canvi de dedicació d’un dels regidors de l’equip de govern no l’acabem 
d’entendre. 
Continua per ERC el Sr. Jordi Permanyer, manifestant el vot en contra del seu grup, entre 
altres aspectes dir que pel que fa a l’assistència efectiva al Ple, quan nosaltres entenem que 
hauria de ser l’assistència a comissions i altres reunions que acaben desembocant amb el Ple. 
En torn de replica el Sr. Oscar Lomas, pel PSC, explica que l’augment de dedicació es només 
a efectes pràctics, de seguretat social. I pel que fa a les indemnitzacions per assistència, es 
veritat que es un fet que s’ha d’anar regularitzant, fins ara només es marcava un import fitxa, 
quan a la resta d’Ajuntaments si que marca un import per Ple, per assistència a Junta de 



Govern, a comissions informatives, etc.., de manera que avui s’inicia un pas per regularitzar 
aquesta situació i que en posteriors acords s’acabarà de regularitzar. 
El Sr. Jordi Permayuer  per ERC, torna a intervenir demanant quina serà la formula per 
regularitzar les justificacions, no tots els regidors perceben la mateixa quantitat, així dons la 
justificació de qui cobra més hauria de ser per assumpció de responsabilitats i en funció de 
comissions. 
Per CiU la Sra. Montse Gatell,  insisteix en dir que tot i les explicacions no queda prou clar. 
Per acabar el Sr. Oscar Lomas pel PSC, explica que és un canvi de dedicació, de ¾ de 
jornada a jornada sencera, sense tocar el sou. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:    TRETZE (13) dels regidors del PSC, Altraveu i regidor no adscrit  
                    Vots en contra: DOS    (  2) dels regidors d’ERC   
                    Abstencions   :  SIS     (  6) dels regidors de CiU   

 
6.- ASSIGNACIONS A GRUPS POLÍTICS  
 

Vist l’expedient tramitat per a l’actualització dels imports de les assignacions econòmiques 
aprovades per al funcionament dels grups polítics municipals. 
Vist l’art. 73.3 de la Llei reguladora de les bases del règim local i l’art. 50.8 del Text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
Vist l’informe de l’interventor. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar les assignacions econòmiques per al funcionament dels grups polítics 
municipals, amb efectes de l’1 de gener de 2008 i d’acord amb el detall següent:  
- Component fix: 297,50 euros íntegres per grup i mes. 
- Component variable: 132,26 euros íntegres per persona membre del grup i mes. 
SEGON.- Establir els imports a percebre per cada grup polític municipal d’acord amb el criteri 
anterior i amb la composició actual de la Corporació, de la manera següent: 
- Grup municipal socialista (10 membres): 1.620,10 euros mensuals 
- Grup municipal de Convergència i Unió (6 membres): 1.091,06 euros mensuals 
- Grup municipal de L’Altraveu per Castellar (2 membres): 562,02 euros mensuals 
- Grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya (2 membres): 562,02 euros mensuals  
TERCER.- Autoritzar l’Alcaldia per modificar aquests imports en cas de variació durant l’any 
de la composició d’algun dels grups, aplicant els criteris fixats al punt primer d’aquest acord. 
Presenta la proposta el Sr. oscar Lomas, pel PSC tot dient que també és l’augment del 2 per 
cent per les assignacions econòmiques als grups polítics. 
En torn d’intervencions per ERC el Sr. Jordi Permanyer,  manifesta el vot en contra del seu 
grup, perquè entenem i defensem que l’assignació fixa a grups polítics hauria de ser més 
elevada i la resta hauria de ser inferior proporcionalment al número  de regidors que s’han 
tret, ja que sinó sempre es beneficia els partits grans. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:    DINOU (19) dels regidors del PSC, CiU, Altraveu i regidor no  
                       adscrit 

                    Vots en contra: DOS   (  2) dels regidors d’ERC   
                    Abstencions   :  CAP   (  0)  

7.- APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACIÓ PUNTUAL (NÚM. 13) DEL PLA  
     GENERAL 

 
La urbanització el Balcó i altres punts del municipi recullen elements de gran dinàmica 
edificatòria, potencial de creixement encara elevat, processos de sub-parcel.lació i de 
intensificació i edificació en terrenys de gran pendent. També s’hi ha detectat una especial 
problemàtica en relació a la incidència que l’exclusió de les obres suposen per a la via pública i 
els espais lliures de l’entorn. 



Tot i que la normativa del Pla General d’Ordenació de Castellar del Vallès, de l’any 1999, ja 
van introduir nous mecanismes de limitació de les condicions d’edificació en terrenys amb fort 
desnivell, i les ordenances d’edificació regulen els processos d’execució de les obres en relació 
amb la via pública, l’actual dinàmica edificatòria aconsellaria fer una nova reflexió sobre les 
condicions de l’ordenació urbanística per tal d’ajustar aquestes condicions d’edificació a les 
característiques del territori i de les infrastructures existents. 
Amb l’objecte de poder estudiar i formular una nova ordenació urbanística en l’àmbit de tot el 
municipi, i segons el que preveuen els articles 71 i 72 del decret Legislatiu 1/2005 de 26 de 
juliol, text refós de la Llei d’Urbanisme, l’Ajuntament Ple, en sessió celebrada el dia 28 de 
novembre de 2006 acordà la suspensió, per un període màxim d’un any, de l’atorgament de 
llicències de parcel.lació de terrenys, d’obra nova d’edificació, d’obres que signifiquin augment 
de volum o del nombre d’habitatges, i l’enderrocament de construccions en tot l’àmbit de la 
urbanització municipal. Resten exemptes de suspensió les obres de reforma i rehabilitació. 
ATÈS que es portà a terme una proposta de modificació del Pla General, per a resoldre els 
problemes anteriorment relacionats, si bé ampliant l’àmbit a totes les urbanitzacions, ja que 
totes tenen solars amb unes condicions topogràfiques desfavorables. 
ATÈS el que disposa l’article 94 apartat 1 sobre la modificació de les figures de planejament, 
estipulant que es subjecten a les mateixes disposicions que en regeixen la formació. 
ATÈS el que disposen els article 83 per a la tramitació de plans d’ordenació urbanística. 
ATÈS que per acord de l’Ajuntament en Ple del dia 30 d’octubre de 2007, s’aprovà inicialment, 
la modificació puntual número 13 del Pla General, expedient que fou exposat al públic a partir 
de l’Edicte al Butlletí Oficial de la Província núm. 276 del dia 17 de novembre sense que es 
rebés cap al�legació o reclamació. 
ATÈS que simultàniament es donà audiència als Ajuntament confinants amb els nostre sense 
que hagin presentat cap manifestació al respecte. 
ATÈS que no hi ha organismes afectats per raó de la competència sectorial. 
Per la qual cosa l’Ajuntament Ple  
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar provisionalment  la modificació de les normes urbanístiques del Pla 
General (MPG-13) redactades pels Serveis Tècnics municipals 
SEGON.- Traslladar l’expedient a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona, per a 
l’aprovació definitiva de la modificació puntual del Pla General. 
Presenta la proposta el Sr. Aleix Canalis pel PSC, i explica que aquesta aprovació neix per 
l’acord de l’Ajuntament  Ple de data 30 d’octubre de 2007, on s’aprovà inicialment la 
modificació núm. 13 del Pla General, aquesta modificació pretenia aconseguir una millor 
adaptació a les noves edificacions a la orografia dels terrenys i reduir la densitat edificatòria en 
pendents pronunciades sobretot pensat  per algunes de les urbanitzacions del municipi. Les 
principals limitacions i modificacions que es van introduir eren: la reducció del pendent màxim 
del 100 per cent al 75 per cent, i dues altres mesures, de regulació de l’edificació sobre pilars 
per tal d’evitar l’impacte paisatgístic d’algunes edificacions en forts pendents i es limitava 
l’alçada màxima d’aquests pilars a 2’60 metres, a més a més es posava un límit en l’alçada 
màxima dels murs de contenció, de 3 metres. Aquest acord va estar exposat, sense que es 
presentessin al�legacions, així doncs ara es proposa la seva aprovació provisional. 
S’obra un torn d’intervencions amb la Sra. Gemma Perich per CiU que diu que en l’acord 
d’aprovació inicial ja van demanar que les pendents es poguessin reduir molt més, arribant a 
uns límits del 50 o inferior, en moltes d’elles encara es permet un 75% de pendent, i 
bàsicament el que creiem que podria haver estat bo, durant aquest període d’informació 
pública, la possibilitat de trobar-nos i veure si hi havia una altra possibilitat, tot i que no fos un  
canvi substancial i que per tant no hagués de passar per novament per una aprovació inicial, si 
que al menys es podes incorporar a la provisional i per tant formés part d’un text refós. 
De totes manera això no vol  dir que s’arribessin a solucions màgiques, però si més no poder 
debatre en quins casos podria afectar el cas de la reducció en pendents important i per tant de 
quants casos estàvem parlant que li suposes una merma del que es la part edificatoria, el 
nostre vot serà l’abstenció. 
Per part del grup de l’Altraveu la Sra. Gemma Ubasart exposa que compartim amb el govern 
municipal la preocupació que una gran part de les parcel�les que encara resten per edificar a 



les urbanitzacions municipals presentaven unes condicions desfavorables per l’implantació de 
l’edificació i per tant creiem necessària una modificació restrictiva de les normes urbanístiques, 
en el seu moment, però valoràvem la timidesa de la nova regulació municipal que es 
proposava, que estava lluny de les indicacions de la Llei d’urbanisme de Catalunya, aquesta 
indica que els terrenys amb pendents de més d’un 20% no puguin ser urbanitzats, i en la 
modificació núm. 13 del Pla General es contemplen tant sols pendents de més d’un 75% i 
també apuntaven la necessitat de fer un pla especial per les urbanitzacions, que recollís tots 
aquests elements, per aquestes raons votarem en contra d’aquest punt 
Intervé per ERC el Sr. Oriol Papell dient que a l’igual que vam fer en l’aprovació inicial, el vot 
serà a favor. 
En torn de replica el Sr. Aleix Canalis pel PSC, i contestant la intervenció del grup CiU, en el 
sentit que després d’aquest període d’al�legacions, des de l’equip de govern no s’ha tingut la 
voluntat, potser, de trobar una solució més satisfactòria pel que fa referència al tema de les 
pendents, lamento que el grup de Convergència tingui aquest parer, des del nostre punt de 
vista hem estat oberts a comentar-ho i a part s’haguessin pogut presentar al�legacions a la 
modificació. Per altra banda estaríem d’acord en que el 75% no es el pendent òptim, i que en 
una futura revisió del pla general, que pensem inicial aquest any, intentarem incloure i fer 
complir els pendents que ens reclama la nova Llei d’urbanisme. 
Pren la paraula la Sra. Gemma Perich  per CiU, per dir que en cap moment han demanat 
presentar al�legacions, demanaven una informativa per veure si hi ha altres possibilitats per 
disminuir aquestes pendents. 
Finalment intervé el Sr. Alcalde tot dient que és cert que s’iniciarà un procés de revisió del 
pla general, per part de poder introduir elements correctius en les normes de planejament del 
nostre municipi, especialment en casos com el que avui porten a aprovació. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor:    TRETZE  (13) dels regidors del PSC, ERC i regidor no adscrit 
                    Vots en contra: DOS      (  2) dels regidors del grup de l’Altraveu   
                    Abstencions   :  SIS       (  6) dels regidors de CiU   

 
8.- CONVENIS AMB L’UTE GESTORA-SERVIAL I GESTORA DE RUNES 
 

La Comissió d’Urbanisme de Barcelona, en sessió del dia 22 de maig de 2002, aprovà 
definitivament el Pla Especial de restauració de la Pedrera de Vallsallent, promogut per Piedras 
y Derivados, SA, que acabà la seva explotació a finals de l’any 2005. 
Vist que els promotors tenen que executar la restauració de la Pedrera en els termes que fixa 
el Pla Especial. 
Vist que aquesta restauració té l’inconvenient de no recuperar els perfils i cotes inicials de la 
muntanya abans de la seva explotació, limitant-se a la dulcificació dels biaixos actuals de la 
cantera mitjançant diversos tipus de talussos i terrasses. 
Vist que els actuals propietaris mostren la seva voluntat d’impulsar la recuperació de la 
pedrera per tal d’aproximar-se a la recuperació del seu perfil i paisatge original, que implicarà 
en el seu moment la tramitació de les figures urbanístiques corresponents . 
Vist que la propietat ha constituït una Unió Temporal d’Empreses amb empreses 
especialitzades del sector per tal de desenvolupar aquest projecte i que aquesta UTE presenta 
un conveni per a posar en marxa aquest procés. 
Vist també l’esborrany de conveni amb Gestora de Runes de la Construcció per tal de millorar 
els accessos de la pedrera i de la viabilitat que en resulta afecta. 
Vistes les avantatges econòmiques d’aquestes propostes. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA: 
PRIMER.- Aprovar el conveni  a subscriure amb la Unió Temporal d’Empreses; Gestora de 
Runes de la Construcció, SA; Servial, Obres i Serveis  SL i Ambient 2006, SL, annex núm. 1, 
que té per objecte implementar un altre model de restauració de la Pedrera de Vallsallent. 
SEGON.- Aprovar el conveni sobre Gestora de Runes de la Construcció SA, per les millores 
d’accessibilitat de les vies afectades. Annex 2. 



TERCER.- Els efectes  d’aquests convenis estan condicionats a l’aprovació per part de la 
Comissió d’Urbanisme de Barcelona dels instruments urbanístics necessaris per al 
desenvolupament d’aquest nou model de restauració. 
QUART.- Facultar al Sr. Alcalde a la signatura d’aquests convenis 
Defensa la proposta el Sr. Pepe González pel PSC tot dient que es proposa l’aprovació de dos 
convenis, un amb la UTE formada per Gestora de runes, Servial  i Ambient 2006, i un altre 
conveni, en solitari, amb la Gestora de Runes, els objectius fonamentals dels quals son 
restaurar la pedrera de Vallsallent, que és una enorme ferida a la muntanya de més de 10 
milions de metres cúbics, fruit de mes de 50 anys d’explotació com a pedrera. Un altre 
objectiu, més petit i que afectaria al segon conveni seria la millora d’accessibilitat a les 
urbanitzacions de can Font i can Avellaneda. 
Abans d’entrar en el contingut dels convenis m’agradaria fer algunes consideracions prèvies: 
S’ha rebut un correu presentat per la Sra. Gatell (CiU), demanant la retirada d’aquest punt de 
l’ordre del dia, perquè el document havia arribat massa tard. Sense deixar d’assumir la nostra 
responsabilitat, cal recordar que fa més d’un mes es va fer una reunió amb representants de 
la UTE i després de fer un acurat anàlisis dels documents, es van entregar als grups, i aquest 
document es pràcticament el mateix que avui es presenta a aprovació, llevat d’una petita 
diferencia que coincideix amb les aportacions de CiU i ERC van fer en la reunió, i que afecten a 
la compensació per la medició del volum de les runes abocades . 
Una segona consideració que te a veure amb la durada, val a dir que fa uns tres anys, amb 
l’anterior  equip de govern i els mateixos components de la UTE actual,  vam fer una visita a la 
pedrera i se’ns van donar les explicacions pertinents. Pel seu compte el PSC va estudiar el 
tema, i va obrir una relació directa amb Gestora de Runes, vam comunicar la nostra valoració 
positiva i el recolzament al projecte; posteriorment va desapareix la informació, malgrat tenir 
constància que va haver més reunions.  
Així doncs el projecte inicial de fa tres anys és  bàsicament el mateix projecte de restauració 
que es presenta avui, i nosaltres estem en la mateixa posició. 
Argumentar falta de temps, seria creïble si fos l’argument dels amics de l’Altraveu que tenen 
coneixement del tema des de fa uns mesos, però en boca  de l’anterior equip de govern no es 
massa creïble. 
Una tercera consideració és que estem convençuts de la necessitat de la restauració. Aquesta 
es la nostra principal raó de recuperar, si més no  parcialment, el perfil el que era la 
muntanya, i també, perquè estem obligats a donar compliment al pla de restauració. Encara 
més, estem d’acord en el tema de contribuir amb la nostra solidaritat a resoldre un problema 
del país: les runes i terres que genera l’activitat de la construcció.  Pensem que d’aquí a poc es 
començarà a fer una obra important a Sabadell i Terrassa, l’allargament del ferrocarril, i obres 
com aquesta generen terres, runes i s’han d’abocar en algun lloc, evidentment si a Castellar 
tenim les possibilitats i el lloc, serà més fàcil contribuir a accions com aquesta. Evidentment el 
fet de que al darrera de la iniciativa estigui la Generalitat potencia les garanties. 
Una quarta consideració, és evident que també serà una activitat econòmica que genera 
beneficis, per això hem estat molt exigents per aconseguir que una part d’aquest beneficis es 
dediqui a millorar Castellar. 
Una cinquena consideració és que el conveni diu el que diu i això es el que es posa a votació i 
no els judicis d’intencions ni les especulacions gratuïtes. 
Entrant en el contingut del conveni cal dir que és una manifestació de voluntats per les dues 
parts. L’Ajuntament i la UTE. La voluntat, segurament per raons diferents, es restaurar la 
pedrera i el conveni estableix unes condicions de com s’ha de portar a terme aquesta 
restauració. S’ha plantejar la conveniència de simultaniejar la aprovació del conveni amb la 
tramitació del pla especial, però no hem arribar a entendre les preferències per aquesta 
formula. Després de tants anys d’indefinició entenem que la UTE tingui necessitat de conèixer 
la predisposició de l’Ajuntament a iniciar el procés i nosaltres no tenim voluntat de posar 
dificultats artificials. 



El conveni estableix unes relacions de garanties, la tramitació del pla especial és un 
procediment reglat, l’Ajuntament ha d’intervenir en diferents moments del procés, caldrà una 
exposició pública amb la possibilitat  d’al�legacions de forces polítiques i particulars. Caldrà fer 
controls tècnics propis per part de l’Ajuntament, i s’estableix una comissió de seguiment i de 
verificació del conveni. Queda molt clar i d’una forma taxativa que només es podran abocar 
terres netes i runes de la construcció, es peveu una hipòtesis d’abocar uns 300.000 m 
cúbics/any, i que representen uns 8 camions hora a repartir en 3 projectes alternatius. 
L’activitat d’abocament i tractament de runes te poc impacte medi ambiental. 
Entenem la preocupació, especialment dels veïns que van patir els efectes de la pedrera, per 
això es recull una exigència en el propi conveni que és incorporar l’estudi de mobilitat a la 
tramitació urbanística.  
Sobre el tema de la compensació econòmica dir que, sense ser l’objectiu principal l’hem 
negociat com si el fos, l’actual situació econòmica ens obliga a ser especialment exigents en 
aquests temes. 
De l’informe que ha presentat la Sra. Gatell (CiU), se’ns diu que la conclusió arribada no és 
l’adequada, però Castellar es petit i la gent loquaç, caldria explicar al redactor de l’informe en 
quins marges estava negociant l’anterior equip de govern. 
De l’acord final en resulta que l’Ajuntament cobrarà 50 cèntims d’€ per m cúbic, més 10 
cèntims de taxa. La UTE proporcionarà a l’Ajuntament 5.000 tones/any d’àrids reciclats. En 
l’altre conveni paral�lel es preveu el finançament de l’obra dels accessos a Can Font i Ca 
n’Avellaneda, valorada en 200.000 €. I una part important a destacar és que la UTE avança  
1,5 milions d’euros per inversions municipals fent-se càrrec de la meitat del finançament.  
Pel que fa a la preocupació que manifesten els veïns dir que lògicament els veïns tindran totes 
les garanties en la tramitació del pla especial. A més a més han rebut informació directa: visita 
a la pedrera amb la UTE abans de les eleccions municipals, reunió al mes de desembre amb el 
regidor d’urbanitzacions i reunió amb l’alcalde el dissabte passat.  
En definitiva, posem a votació un bon acord que posa las bases de l’inici d’un procés que 
restaurarà els efectes d’uns del pitjors atemptats contra la natura que històricament s’han 
produït al nostre municipi. 
S’obra un torn d’Intervencions amb la Sra. Montse Gatell  de CiU, que diu arribats a aquest 
punt número 8 del Ple d’avui, és important que comencem dient que ens trobem davant un 
dels temes més importants de tota la legislatura: la restauració de la pedrera de Vallsallent. 
Com molts de nosaltres recordarem, la pedrera va acollir una activitat d’extracció durant més 
de 40 anys que va finalitzar al desembre del 2005. Aquesta activitat, a part d’un rendiment 
econòmic determinat per l’Ajuntament i, per tant, per al municipi, va comportar també una 
sèrie de molèsties consistents, bàsicament, en el trànsit intens de camions (amb tot el que 
això suposa) i molèsties a molts veïns de Castellar (no ens referim exclusivament als veïns del 
Racó, que potser van ser els més actius en la defensa dels seus interessos, sinó també als de 
la carretera de Sabadell, carretera de Terrassa, Can Font, etc.).  És sabut per tothom que allò 
que cal fer, de vegades és carregós per a part de la ciutadania, però que, tot i així, prima o ha 
de primar l’interès general per sobre dels interessos particulars, i és aquí on, moltes vegades, 
els ciutadans agreujats s’han de mostrar solidaris amb els altres membres de la seva 
comunitat.Quan es va tancar l’activitat de la pedrera el 2005, Pydsa era l’empresa que n’havia 
estat fent l’extracció de pedra en els darrers anys. En el contracte que hi havia establert amb 
Pydsa, es recollia l’obligació que la mateixa empresa, abans de l’acabament de l’activitat, 
restauraria la pedrera, això vol dir, convertiria en “verd” el gran forat que hi ha. Aquesta 
restauració no es va dur a terme, perquè ja aleshores Gestora de runes de la construcció, 
S.A., va explicar a l’Ajuntament la seva voluntat d’ocupar-se de la restauració de la pedrera i, 
per tant, assumia aquest compromís que deixava inacabat Pydsa. 
Per tal de fer front a aquesta activitat, Gestora de runes constitueix una UTE (unió temporal 
d’empreses) amb Servial, Obres i Serveis, SL. i Ambient 2006, SL. Durant l’any 2006, aquesta 
UTE explica a l’ajuntament quines són les seves propostes per a la restauració de la pedrera, 
quin és el seu projecte i explica que el que vol és tornar a la pedrera el seu estat anterior de 
muntanya, o sigui, que pretén reomplir la pedrera amb runa neta, amb runa procedent de la 
construcció. A partir d’aleshores, s’obre un debat i una sèrie de trobades amb la UTE i també 
amb tots els grups municipals del consistori d’aquell moment, a qui s’expliquen les propostes 



de la UTE i a qui es convida a participar activament de tot el procés, fins i tot es va dur a 
terme una visita a altres pedreres que ja s’havien restaurat completament per veure el 
resultat del sistema. 
Paral�lelament, l’equip de govern d’aleshores trasllada aquesta proposta a l’AVV del Racó, que, 
com he dit al començament, havien estat beligerants (i no sense raó) en l’antiga activitat 
d’extracció de pedra de la mateixa pedrera.  
Amb uns i altres, es veu la necessitat de negociar i concretar molt bé quines són les condicions 
que l’Ajuntament interposa a la UTE per tal de fer aquesta activitat: es demana que la UTE ens 
aporti proposta de quants camions al dia passaran per Castellar, per quines carreteres, es 
demana un estudi de mobilitat, d’impacte en el trànsit, es demana quantes tones de runa 
pretenen abocar al dia, a quin preu cobraran l’entrada de cada camió i per cada tona de runa 
abocada, es comença a negociar el cànon que la UTE haurà de pagar a l’Ajuntament cada any, 
quina quantitat de diners anirà a parar al municipi de cadascun dels camions i de cadascuna 
de les tones de runa arribin a la pedrera de Vallsallent. 
I s’estava en aquest moment quan l’equip de govern decideix aturar el procés. Calia establir 
tota una sèrie de condicions: quants camions passarien al dia per Castellar, quants anys havia 
de durar l’activitat, com es controlaria el pas de camions, quin preu havien de pagar cadascun 
dels camions, quant de tot això havia de revertir en el municipi... 
Recordem perfectament una reunió amb l’AVV del Racó en la que la Junta ens va demanar 
enèrgicament poder ser presents en la negociació de tots aquests detalls “menors”. 
No era cosa de precipitar-se quan estàvem parlant d’una activitat que s’ha de dur a terme al 
nostre municipi durant més de 30 anys.  
És per tot això que el grup municipal de CiU diu clarament que no s’oposa, en principi, a la 
restauració de la pedrera de Vallsallent. I és pel que exposaré a continuació, però, que no 
donarem suport a la proposta que ens planteja l’equip de govern. 
Hi ha dos aspectes en els que basem el nostre vot negatiu: el contingut dels convenis, per una 
banda; i el procediment seguit pel PSC, per l’altra. 
Com ja s’ha dit, el que avui es porta a l’aprovació del Ple són dos convenis que l’ajuntament 
signa amb la UTE que ja ha estat esmentada (un) i amb Gestora de runes de la construcció, 
l’altre. 
En principi, pot semblar que uns convenis tampoc no ens comprometen a massa, però hem de 
llegir molt bé què hi diu, en aquests convenis. 
Com que CiU ja va passar tots els seus dubtes i preguntes sobre els convenis a tots els 
regidors de l’ajuntament, els de l’equip de govern i els de l’oposició, no ens allargarem massa 
per no cansar l’audiència, però creiem que hi ha alguns punts clau que no ens han de passar 
desapercebuts: 
- una de les coses importants és que en el conveni es diu s’estableix un cànon de 0,50 euros 
per metre cúbic de runa i terra dipositades en el clot de l’antiga cantera. I diu que 
semestralment, la UTE dirà a l’ajuntament quants metres cúbics s’han abocat i que s’aixecarà 
un topogràfic en el moment de la concessió del permís i al finalitzar cada any. Nosaltres 
creiem que el cànon hauria de ser per metre cúbic transportat i abocat abans de la seva 
compactació, és a dir, que s’hauria de comptar a partir del registre d’entrada de camions i de 
la capacitat de cada camió, ja que aquesta és una metodologia més segura de control que no 
pas un cop la runa ja està abocada i compactada. 
- el conveni també diu que la UTE posa a disposició de l’ajuntament, de manera gratuïta, fins 
un màxim de 5.000 tones l’any per a la utilització municipal. És a dir, que podem disposar 
“gratis” de runa i terra per si l’hem de fer servir. Però què passa si l’ajuntament no necessita 
aquesta terra? O no tota? Aleshores es perd el valor dels materials, ja que el conveni no 
contempla aquesta possibilitat. El que caldria és concretar el valor econòmic d’aquest 
“excedent” o bé incrementar el cànon. 
- en tot el conveni no hi ha cap compromís explícit, cap dada concreta, no sabem quants 
camions passaran per Castellar, ni a quines hores se’ls permetrà, ni quins seran els sistemes 
de control... És un conveni que, en general, és molt poc concret i massa obert a 
interpretacions. 
- en els annexos, diu: “com a bestreta i a compte dels imports futurs...”, i no sabem a quina 
legislació, a quina llei està subjecte aquest acord. 



- això vol dir que la UTE donarà a l’ajuntament, de cop, 1.500.000 euros, que correspon al 
cànon establert (més o menys) de 10 anys. Diu que aquest milió i mig es destinarà a construir 
2 llars d’infants (però això també és una declaració d’intencions, ja que al conveni no s’adjunta 
ni l’avantprojecte d’aquestes inversions). O sigui, l’ajuntament rebrà un milió i mig de cop per 
fer dues llars d’infants. En els propers 10 anys ja no rebrà més diners perquè li han donat de 
cop. Però, a més, és que l’ajuntament pagarà el 50% dels interessos meritats en relació al 
temps que aquests imports s’hagin anticipat. O sigui, pagarem la meitat dels interessos 
d’aquest milió i mig que ens avancen. Que cadascú faci els seus càlculs i conclogui si és una 
bona operació financera per al municipi o no... 
Tot resumin:  
- no queda reflectit en cap lloc que l’ajuntament és propietari d’una part dels terrenys. 
aquesta participació li hauria de donar major intervenció en l’activitat  
- el preu està establert de forma insatisfactòria per a l’ajuntament, perquè es dispersa en 
diferents conceptes a més del canon. 
- no es té en compte que l’ajuntament té la titularitat d’una part dels terrenys a l’hora de 
fixar el preu; quina part del benefici que obtingui la ute li correspondria? 
- no es concreta quines actuacions complementàries farà i finançarà la UTE 
- les parts importants no es concreten, es deixen les condicions molt obertes 
- es fan unes operacions financeres sense base legal 
- quines són les bases legals d’aquests convenis? no hi ha informe de secretaria? 
- no s’inclou la documentació del pla general d’ordenació urbanística on es concreta el 
que  es permet realitzar en aquest sector, per avaluar els canvis que caldrà fer. 
- no s’ha presentat el projecte complet de restauració 
Podem concloure que aquests convenis són molt beneficiosos per a les empreses que faran 
l’activitat, i no tant per a l’ajuntament o pels ciutadans de Castellar. 
I és important tenir en compte, també, que cal fer una modificació, una requalificació, el 
PGOU, i que aquest conveni ja ens compromet a fer-ho, i que si s’aproven com s’aprovaran, 
aquests convenis, qui els subscrigui contraurà la responsabilitat de la modificació del PGOU en 
un futur immediat. 
A part de totes aquestes consideracions, que vam passar a tots els regidors més concretes, el 
nostre grup demanava demorar sensiblement el procés i veure quina ha de ser la modificació 
del pla d’urbanisme, quin és l’impacte d’aquesta activitat, que s’expliqui bé quin és el projecte 
de restauració... i també, que hi hagués establertes les línies de diàleg (creiem que molt 
necessari abans de tirar endavant un projecte d’aquesta envergadura), amb tothom, amb la 
ciutadania i també amb els grups polítics. 
Per acabar dir que de diàleg no n’hi ha hagut. La setmana passada se’ns convoca a la comissió 
informativa del ple, com és preceptiu, i veiem a l’ordre del dia aquests dos convenis. Bé, els 
dos convenis no, només el títol dels convenis, perquè els documents no els vam tenir ni tan 
sols el dia de la reunió, amb el que era realment difícil dir res sobre el seu contingut. 
Abans d’això, al mes de desembre es va fer una visita a la pedrera amb una reunió posterior 
on es van explicar les línies bàsiques de tot el que s’ha exposat avui en el ple. 
Al dia següent, dimecres de la setmana passada, el regidor Lomas ens fa arribar el text dels 
convenis. Ens els llegim, els valorem, i fem les preguntes i aportacions que he explicat abans a 
tots els regidors del consistori. I demanem que es retiri aquest tema del ple d’avui per tal de 
poder-ne parlar amb la calma i tota la informació necessàries en un tema com aquest. 
Entenem que l’equip de govern pugui no estar d’acord amb les nostres propostes; entenem 
que no vulgui retirar-ho del ple i esperar-se un mes més! El que no entenem és que no hi hagi 
hagut ni el més mínim gest, ni la més mínima resposta a la nostra proposta, perquè no hem 
rebut ni tan sols un mail dient que el nostre s’havia rebut sense problemes. 
Tampoc no s’ha convocat el Fòrum ambiental, que creiem que és un òrgan de participació prou 
competent en un tema com aquest. 



Algun grup municipal d’aquest consistori votarà a favor o s’abstindrà en aquest punt de l’ordre 
del dia (a part de l’equip de govern, és clar), sabem que serà així perquè si no comptessin 
amb l’aprovació segura, potser s’haurien avingut a parlar (només parlar!). És probable que 
això formi part del joc polític, del joc al que ens comença a tenir acostumat l’equip de govern: 
si em fas falta per alguna cosa, parlo amb tu, si no, ni et responc els mails. El nostre grup no 
juga amb els interessos de Castellar, per això, malgrat no estar en desacord amb la 
restauració de la pedrera, no s’afegeix a aquest cúmul de despropòsits provocats, segurament, 
per una urgència que pot ser la urgència d’una empresa, però no és la urgència del nostre 
poble. 
Per part del grup de l’Altraveu intervé el Sr. Francesc Centeno, tot dient que li sorprèn la 
quantitat de coses que s’ha demanat, tant per l’equip de govern anterior com per l’actual, pel 
tema de la pedrera i que pocs es van demanar per la construcció del polígon industrial de Can 
Bages que no va merèixer ni tant sols un  estudi d’impacte mediambiental. 
Des de L’Altraveu votarem en contra de la proposta d’aprovar aquests dos convenis per les 
següents raons: 
Creiem que de l’anàlisi de llur contingut allò que es desprèn com a prioritari no és un acord pel 
desenvolupament d’un pla de restauració de la Pedrera de Vallsallent sinó la instal�lació d’una 
planta de tractament de runes a la cantera. 
I creiem això fonamentalment perquè no existeix cap projecte de restauració que és el que 
hauríem d’estar discutint i aprovant en aquest moment. No és suficient dir que el pla inicial 
previst  amb l’acabament de l’activitat al desembre de l’any 2005 té l’inconvenient de no 
recuperar els perfils i cotes inicials de la muntanya abans de la seva explotació i que amb 
aquests convenis iniciem el procés per recuperar-les amb la idea d’aproximar-nos al perfil i 
paisatge original. 
Aquest projecte de restauració, que, insisteixo, no existeix, ens hauria de permetre el debat de 
com volem que sigui  i si realment és o no necessari recuperar els perfil i cotes inicials de la 
muntanya. 
És cert que ens agradaria que la pedrera no hagués iniciat mai la seva activitat per tots els 
perjudicis que ha causat durant tots aquests anys de trànsit, contaminació i soroll i per la 
ferida que ha fet al paisatge, però un cop que això ha succeït no té sentit esmerçar 35 anys 
més de perjudicis per tornar a deixar les coses com originàriament van ser. Hem de recuperar 
la pedrera? si, però no a costa de l’assossec aconseguit després d’uns 40 anys d’explotació. 
La idea de recuperació dels perfils i cotes originals sona a excusa per allargar tant com es 
pugui un negoci. Abans va ser el llarg negoci d’obrir el furat i ara el llarg negoci de tapar-lo.  
No s’hi val dir que allarguem els anys de recuperació de la pedrera perquè l’impacte del trànsit 
dels camions a la carretera sigui menor. Aquesta no és, ni de bon tros, la única solució. Estem 
disposats a suportar les molèsties obligades però no volem ni més anys dels estrictament 
necessaris ni més inconvenients dels justos; i això només s’aconsegueix discutint un pla de 
recuperació que posi l’èmfasi en el tancament de la ferida paisatgística i en la reforestació i 
recuperació de la vegetació de l‘indret i no en perfils originals. 
Som conscients del benefici que aquest conveni reportaria a la hisenda municipal en aquest 
moment de penúria econòmica però també del preu que pagaríem i creiem que una cosa no 
compensa l’altra. 
Si és veritat que allò que volen és recuperar la pedrera posin sobre la taula un veritable pla de 
restauració i en parlem.  
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer comença dient que aquest és un tema molt important per 
Castellar, el grup d’esquerra entén que s’han de valorar convenientment diferents àmbits; el 
convenis que avui es porten a aprovació caldria treballar-los més, ens ofereixen molt dubtes. 
En el seu moment vam demanar en comissió informativa que juntament amb el conveni es 
presentés el pla especial, a fi i efecte de poder-lo valorar. 
Pel que fa als dubtes que hem esmentat en destacaríem: 
- perquè es firmen dos convenis, un amb la UTE i l’altra amb una empresa que forma part de 
la UTE. Vam fer aportacions, que es valores el cànon per  l’entrada efectiva de runa de les 
instal�lacions i no només per reomplir el forat, ja que només un 12% del material de runa que 
entra, es revaloritza i per tant es ven, i això no estava contemplat en el canóm, per això vam 
fer aquesta aportació i no ha estat recollida. 



- un altre tema que vam posa en dubte és el tema de les aportacions en material, perquè no 
es pot optar quan convingui per aportacions en material i, quan convingui, pel seu valor 
econòmic, per fer altres coses. 
Tenim una pregunta, quin problema hi ha per presentar-ho conjuntament?. Si no s’aprova el 
pla especial, i avui s’aproven aquest convenis, a que comprometen amb l’Ajuntament si 
finalment el pla especial no tira endavant. Tot això son dubtes que aplanen sobre aquesta 
decisió i que no ens han estat aclarits. El Grup d’ERC votarà en contra d’aquest convenis, i 
tornem a insistir en demanar a l’equip de govern que es retirin aquests convenis i que es 
tornin a presentar per la seva aprovació quan s’hagi valorar convenientment el Pla Especial. 
Finalment el Sr. Jordi Roman, regidor no adscrit, intervé i comença dient que fins la setmana 
passada, i fruit de la meva condició de regidor no adscrit, no m’havien convocat a les reunions 
monogràfiques de la pedrera. 
Diré que avui portem al Ple un dels primers temes importants del nostre municipi, per aquesta 
raó en vull prendre part i començaré a actuar amb criteri i decisió pròpia, per tant no 
m’abastindre i no deixaré que la resta de grups decideixin i avanço que el meu vot serà 
favorable. Tot i això vull fer unes petites consideracions, el primer conveni referent a la 
restauració i millora dels accessos a les instal�lacions xifrat en un import de 200.000 €, és 
lògic que la pròpia empresa sufragi els costos d’adequació per a la seva activitats, i alhora 
estem facilitant el condicionament de l’entrada a les urbanitzacions de Can Font i Ca 
n’Avellaneda. En relació al segon conveni, és important destacar la reconstrucció de la pedrera 
amb runa neta, es veritat que tenim un forat de milions de m3 molt potencial per diferents 
usos i no precisament municipals, per tant és important el tractament amb el medi ambient i 
la seva reconstrucció i restauració amb el menor impacte possible. També el cànon que percep 
l’Ajuntament pactat en 50 cèntims d’% per m3 no varia massa de les quantitats que reben 
altres municipis, també s’ha comentat que l’Ajuntament destinarà aquest finançament a la 
construccions d’escoles bressols, i així ho recull el conveni. Una molt bona voluntat per part de 
l’equip de govern, però, si no ho compleix, li recordarem Sr. Alcalde. L’únic aspecte que estem 
passant per alt és com es va informar en la comissió informativa, que cal la modificació prèvia 
del pla especial com a tràmit administratiu per utilitzar la runa neta com a residu; si que es 
veritat que si acceptem aquesta modificació prèvia, el que farem és endarrerir l’aprovació 
d’aquest conveni, per un tràmit burocràtic allargant-nos en un mínim de 6 mesos en el temps, 
per últim, també s’ha comentat que hi ha un acord sobre mobilitat, referent al trànsit de 
camions diaris per a la restauració. Per acabar, i tot donar el meu vot favorable a l’aprovació 
d’aquests convenis, si que encomano a l’equip de govern a tenir la consideració oportuna i la 
veu pel que fa referència als veïns afectats de la zona, que hi hagi un procés de participació de 
consulta, de documentació. 
En torn de replica, el Sr. Pepe González, pel PSC, diu que s’ha fet una consulta a la Comissió 
d’Urbanisme i ens han confirmat que no s’ha de modificar el pla general per fer el pla especial. 
També dir que el ritme que s’ha proposat, creiem que és assumible per la ciutadania de 
Castellar. 
El Pla Especial evidentment ha de contemplar el pla de restauració, i aquest pla de restauració 
que s’ha d’aprovar serà el pla especial i s’establiran els criteris. 
I continua la seva intervenció fent uns aclariments a les preguntes fetes, i per acabar i diu que 
el pla de restauració formarà part del pla especial, i que es discutirà, no és una cosa que 
estigui recollida en el conveni per pròpia voluntat dels firmants, perquè en els fons el conveni 
és una manifestació de voluntats, és la forma de dir nosaltres a la UTE i la UTE a l’Ajuntament, 
estem d’acord en el principi i comencem a treballar, i no hi ha més compromisos que els que 
consten en el conveni. 
Per CiU intervé la Sra. Montse Gatell tot dient que en el seu moment el grup de convergència 
va fer els requeriments i les consultes oportunes, a l’igual que hem fet ara. Les xifres que 
sempre vam dir eres les proposava la UTE. I per acabar saber si realment ara no cal modificar 
el Pla General, seria bo que tots els regidors dels consistori ho sabéssim. 
El Sr. Francesc Centeno, per l’Altraveu  diu que continuaran fent oposició en aquest 
projecte, d’una manera responsable de la mateixa manera que ho continuarem fent en el tema 
de Can Bages i en la connexió de la Xarxa Ter Llobregat, i tot això per responsabilitat política i 
no per oportunisme polític. 



També pren la paraula el Sr. Jordi Permanyer per ERC, que diu que tot i que no hi hagi 
modificació del Pla General, igualment s’ha de fer un pla especial, i la pregunta que encara no 
s’ha contestat és, quin problema hi ha perquè no es presenti el pla el pla especial 
conjuntament amb els convenis. 
Finalment el Sr. Alcalde intervé fent una reflexió sobre tot el que s’ha debatut,  i sembla com 
si amb aquesta aprovació es comenci i es tanqui el tema, i és tot el contrari, ara s’inicia el 
procés per tal de poder començar a treballar en la restauració de la pedrera, que és l’objectiu 
que tots entenem com un be pel nostre municipi, restaurar un equipament que durant 50 anys 
ha estat explotat en sobre mesura, i per tant és un bé que finalment es pugui donar solució a 
aquest gran equipament de més de 10 milions de m3.  
En cap moment tenim intenció de saltar-nos cap tràmit, i si diem que no es necessària cap 
modificació de pla general, és perquè  la Comissió d’Urbanisme de Barcelona ens ha dit que 
només cal fer una modificació de pla especial, amb una aprovació inicial, un període 
d’exposició, una aprovació provisional, i finalment una aprovació definitiva que l’ha de donar la 
Generalitat. 
Lamento que l’aprovació no sigui per unanimitat, el principal repte per part de l’equip de 
govern és que en aquesta tramitació es pugui arribar a un acord i a un consens per part de la 
resta de grups municipal i també amb tots els ciutadans i ciutadanes de Castellar. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL SEGÜENT 
RESULTAT: 

Vots a favor   :  ONZE    (11) dels regidors del PSC i 1 regidor no adscrit  
                    Vots en contra: DEU      (10) dels regidors de CiU, ERC i l’Altraveu  
                    Abstencions :    CAP      ( 0)  

 
9.- INFORMACIÓ SOBRE POLÍTICA DE COMUNICACIÓ 

 
El Sr. Pepe González  pel PSC passa a explicar que l’equip de govern actual, des de el primer 
dia després de les eleccions, tenia la voluntat de canviar de forma radical la política de 
comunicació municipal. Una política que era cara, partidista, ineficaç i gens participativa, molt 
allunyada de la política de participació que ara es defensa i que hem de recordar que es una 
reivindicació del nostre grup. També era confusa en la seva gestió. Ja que no diferenciava 
clarament la comunicació institucional de la gestió dels mitjans de comunicació públics. 
Hi havia uns mitjans que era el Casa de la Vila, que tenia una periodicitat erràtica, poca 
presencia de opinió dels grups, nul�la presencia de participació del ciutadans i un tractament 
poc periodístic de la informació. Aquest instrument, el Casa de la Vila fou creat l’octubre de 
1987, ara fa 20 anys. En 20 any sembla que els seus gestors no van trobar a faltar el consell 
de comunicació.  
Radio Castellar que és un bon instrument social i formatiu però de limitada incidència 
comunicativa, municipalitzat des del juliol de 1981, fa 26 anys, en els que també ha 
sobreviscut a la inexistència del Consell de Comunicació.  
Web Municipal que és va crear a l’any 1997, fa mes de 10 anys, web que és mixt i té una part 
de comunicació que tampoc ha estat mai sotmès a cap òrgan de gestió o de participació. 
Aquest tres mitjans es completaven amb acords o convenis de publicitat  amb 3 publicacions 
locals i una comarcal que va tenir l’any passat un cost d’uns 50.000 €. 
Com es pot veure la política de comunicació es molt més que editar una publicació. Davant 
d’aquesta situació l’equip de govern ha impulsat un procés de clarificació, professionalització, 
participació i millora de gestió de mitjans personals i econòmics. Aquest procés es plasmarà en 
aquestes accions: 
Segregació de l’àrea de Comunicació Institucional de la dels mitjans públics de comunicació 
local. Son  dos coses diferents que convé que estiguin clarament diferenciades 
L’Àrea de Comunicació Institucional gestiona: 1. El Departament de Premsa; 2. La Unitat de 
Disseny Gràfic, Imatge Corporativa i Publicacions i  3. La pàgina web institucional que a mig 
termini no tindrà noticies con fins ara. 
Aquesta àrea funcionarà amb criteris d’estalvi, sobrietat i eficàcia. Castellar per les seves 
dimensions i el tarannà de l’equip de govern no necessita un equip que estava clarament sobre 
dimensionat. L’altra àrea de mitjans de comunicació (Castellar Comunicació) pretenem que 



sigui un organisme autònom i engloba: 1. El nou setmanari d’informació local L’ACTUAL; 2. 
Ràdio Castellar i 3. en un futur, un portal d’actualitat diferenciat de la web institucional 
Aquest organisme ha de tendir a l’autofinançament, o al menys a reduir de forma significativa 
el cost que suposa par les arques publiques. Per això introduirem la publicitat comercial per 
finançar part de les despeses dels mitjans públics de comunicació. 
Aquesta àrea i en el futur organisme autònom estarà sotmès al control i l’assessorament d’un 
Consell de Comunicació, que tindrà: 1.- Funcions consultives i 2.- Vetllarà per la pluralitat, 
neutralitat i professionalitat dels mitjans públics de comunicació. 
La novetat més significativa i immediata es el setmanari d’informació local que: no serà un 
butlletí municipal, que es limita a explicar l’acció de govern, o a donar només informació de 
l’Ajuntament, sinó que recollirà l’actualitat del teixit ciutadà i associatiu i estarà obert a l’opinió 
de tots els sectors de la vila.  
Tindrà vocació de setmanari d’informació d’actualitat local: el seu objectiu és explicar què 
passa a Castellar amb criteris periodístics professionals. 
L'Actual serà una publicació pública, editada per l’ajuntament que té l’objectiu de  recollir 
l’actualitat del municipi, de les activitats que porten a terme les entitats, de la història del 
municipi i  de tots aquells aspectes que puguin tenir interès per a la ciutadania. El nou model 
obligarà a fer alguns canvis en el funcionament ja que hem de anar a una redacció única i 
professionalitzada que  s’ocuparà dels continguts del setmanari, dels informatius de la ràdio i 
de la futura web d’actualitat.  
Els continguts de cada edició, com no pot ser d’una altre manera; els decideix lliurement el 
Consell de Redacció, format per l’equip de periodistes que treballen al setmanari i encapçalats 
pel seu director. Equip, per cert, contractar en la seva totalitat per l’equip anterior. Nosaltres 
no hem aportat cap persona nova. 
Evidentment, la programació de Ràdio Castellar, tenint en compte que es comparteixen 
mitjans s’adequarà a l’aparició del nou setmanari.  
El nou setmanari tindrà les següents característiques: - Periodicitat setmanal (48 números 
anuals aprox.), - Tiratge: 5.000 exemplars per edició, - 24 pàgines, color, paper offset 
ecològic, format tabloide (diari),  - 100 punts de distribució (comerços, equipaments, serveis, 
etc.). No es distribuirà casa per casa,  - Dia de distribució: cada divendres al matí,  - 
Seccions: portada, actualitat, opinió, esports, cultura, agenda i contraportada, - Publicitat 
comercial: 25% - 6 pàgines (gestió externa),  - Publicitat institucional (anuncis): 15% - 3,5 
pàgines (gestió des de l’Àrea de Comunicació Institucional). 
La sortida de la nova publicació condicionarà la relació de l’Ajuntament amb la ciutadania ja 
que serà el canal fonamental de comunicació també per l’àrea institucional. Àrea que te les 
següents funcions: 
- Campanyes de comunicació externa: Publicacions, cartells, programes, publicitat exterior, 

publicitat institucional, etc. 
- Departament de Premsa:  notes de premsa, convocatòries, relació amb mitjans de     

comunicació, etc. 
- gestió de la publicitat institucional:  A L’Actual i a d’altres mitjans 
- Coordinació web institucional : Projecte conjunt amb Societat del Coneixement:  la nova 

web s’estrenarà a mitjans d’aquest any. 
La nova estratègia de comunicació suposarà:, desapareix el butlletí Casa de la Vila, apareix el 
nou setmanari d’informació local L’Actual, desapareix l’agenda  Viu la Cultura. L’ACTUAL 
incorporarà de una forma destacada en las seves pàgines una agenda d’activitats de Castellar 
S’eliminaran bona part de les Postals, i programes i sensibilització. 
No hi haurà espais fixos d’anuncis de l’Ajuntament, a la premsa local (Forja, 7 Dies, l’Esportiu) 
o comarcal  (El Punt).  
Els espais de publicitat institucional  (el 15% del espai total) de L’Actual compliran la funció de 
difusió. La publicitat institucional es concentrarà majoritàriament a L’Actual. Es preveu la 
possibilitat d’editar suplements extraordinaris de L’Actual per algunes de les campanyes de 
comunicació més importants (ex: temporades culturals i de lleure). Excepcionalment s’editaran 
postals i programes específics en les campanyes més importants (ex. Festa Major) o quan es 
consideri que cal fer una difusió específica adreçada a determinats col�lectius. Es mantindran 
les publicacions de presentació de serveis. Aquesta nova filosofia, a part de ser molt més 



eficaç suposarà un estalvi econòmic. Es cert que el capítol 1 sofrirà un cert increment ja que 
augmentem dedicacions de alguns redactors però el capítol 2 el reduïm en un terç, a més 
preveiem un mínim de 30.000 € anuals  per ingressos publicitaris.  
quan s’adjudiquin els concursos que estan en marxa podrem calcular de forma exacta el cost 
del nou model.  
I per acabar, crec sincerament que la nova estratègia que com heu vist no es limita al nou 
setmanari millorarà radicalment la gestió, la informació, la comunicació i la participació en la 
política de comunicació de l’ajuntament. Anuncio també formalment que la setmana que ve 
convocarem al grups municipals per iniciar el procés de constitució del consell de comunicació 
municipal. El Consell de Comunicació, que tindrà  funcions consultives, de control i 
d’assessorament i que haurà de vetllar per la pluralitat, neutralitat i professionalitat dels 
mitjans públics de comunicació. 
El Sr. Alcalde diu que és un punt informatiu . 

 
        10.- PROPOSTA SOBRE PAS DE VIANANTS A LA CARRETERA 

 
Per part del grup de l’Altraveu, el Sr. Francesc Centeno, dona lectura a la proposta.  
Les dues darreres parades de bus de la carretera B-124 direcció Sabadell i que donen servei 
als polígons industrials de Can Carner i la Bruguera, ofereixen unes dificultats als usuaris quan 
han de travessar la carretera que posa en perill la seva vida i la dels conductors dels vehicles 
que hi circulen, ja que no existeix cap sistema que permeti fer-ho amb un mínim de seguretat. 
Molts ciutadans hem pogut observar en alguna ocasió com coincideix l’arribada del bus a la 
parada amb el desesper de les persones que l’han d’agafar i que no poden travessar per les 
riuades de vehicles que no cessen en ambdues direccions. Utilitzar el transport públic en 
aquestes zones pot significar sovint jugar-se la pròpia vida i la dels conductors dels vehicles 
que hi circulen en aquell moment. 
Creiem que cal oferir una solució immediata perquè la vida de ningú no corri cap perill pel fet 
d’utilitzar un servei públic. 
ATÈS que el projecte de desdoblament de la carretera B-124 i que preveu una solució per 
aquest tema encara li falta molt de temps per fer-se realitat. 
ATÈS que la promoció de la utilització del transport públic és un dels objectius bàsics que 
hauríem d’aconseguir  
ATÈS que uns de les primeres responsabilitats de qualsevol nivell de l’administració pública és 
garantir la seguretat i la integritat física dels seus ciutadans. 
ATÈS que la vida de ningú no admet cap dilació en la presa de les mesures pertinents per a 
preservar-la 
A proposta del grup municipal de L’Altraveu, a l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels 
següents: 
ACORDS: 
PRIMER.- Iniciar el procediment necessari perquè, sense dilacions, els serveis tècnics 
municipals estudiïn possibles alternatives que donin una solució, el més immediata possible, a 
la travessia de la carretera B-124 en els indrets d’ubicació de les esmentades parades de bus. 
SEGON.- Promoure en el termini més curt, l’execució de l’alternativa més idònia i viable. 
En torn d’intervencions el Sr. Alcalde i diu que ja estaven assabentats de la reunió 
programada amb el Conseller de Política Territorial i Obres Públiques, Sr. Joaquim Nadal, i que 
li faríem avinent aquesta proposta, igualment se’ls hi va comunicar la resposta, que no hi 
havia cap inconvenient en instal�lar algun sistema de regulació pel trànsit de persones a la 
carretera B-124. La veritat és que com qualsevol castellarenc que utilitza aquesta carretera, 
tots sabem del perill que té aquesta situació absolutament anòmala, sabem a quines velocitats 
van els cotxes i també sabem que qualsevol persona que vulgui passar per aquesta carretera 
s’està en moltes ocasiona jugant la vida, i per tant, qualsevol, proposta que sigui a fi de bé 
d’aquest municipi, nosaltres com equip de govern, també l’assumim com a pròpia.        
Per CiU la Sra. Montse Gatell es manifesta a favor de la proposta i alhora felicitar a l’equip de 
govern per la seva diligent gestió , fer extensiva la felicitació al grup de l’Altraveu per la seva 
iniciativa. 



També el Sr. Oriol Papell per ERC exposa que valoren molt positivament aquesta proposta i 
manifesta el vot a favor del seu grup. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 

 
11.- PROPOSTA SOBRE L’ORDENANÇA ESTALVI D’AIGUA 
 

El Sr. Jordi Permanyer d’ERC dona lectura a la proposta: 
La protecció de medi ambient i la preocupació creixent per assegurar un desenvolupament 
sostenible, on l'ús racional de l’aigua n´es una part d’importància indiscutible, han esdevinguts 
objectius primordials de l’acció dels poders públics en tots els nivells. 
La demanda creixent de l’aigua va indissolublement lligada a l’augment del nombre 
d’habitants, fet que implica la sobreexplotació del recursos hídrics, amb el conseqüent greuge 
pel medi ambient. Per això cal establir una base normativa que permeti l’ús correcte i l’estalvi 
d’aquest recurs. 
L’aigua és un bé escàs i un problema global amb especial incidència a l’àrea mediterrània i a 
molts altres països, per això entenen que els valors i contingut d’aquesta Ordenança hauria de 
ser d’una aplicació molts més generalitzada. 
La passada legislatura vàrem treballar aquest tema i vàrem arribar a la conclusió que el més 
adient era aprovar l’Ordenança de la Diputació sense modificacions per facilitar als diferents 
professionals un marc legal més general, sense especificacions pròpies a cada municipi, per tal 
de facilitar la seva feina i alhora el compliment de la normativa. 
La finalitat de l’ordenança que es porta avui a aprovació és vetllar per l’estalvi eficient i per 
l’ús racional de l’aigua.  
Fer un ús racional de l’aigua equival a estalviar-ne i fa extensiva aquesta accepció als 
conceptes d’aprofitament, reaprofitament i reutilització. D’aquesta manera a cada activitat que 
requereixi consum d’aigua se n’ha de destinar la que hi cal, amb una qualitat i característiques 
que corresponguin a l’ús que se'n vol fer. Cal entendre doncs aquesta diferenciació de l’aigua 
en funció de la seva idoneïtat pel consum humà, ben entès que podem trobar usos que no 
requereixin emprar-ne d’aquestes característiques (rec de parcs i jardins, omplir els dipòsits 
dels inodors, entre altres) 
Per aquests motius proposem al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar l’Ordenança d’Estalvi d’Aigua de la Diputació de Barcelona 
SEGON.- Adequar els circuits interns i la formació de personal corresponent, per aconseguir la 
correcta aplicació i vetllar pel seu compliment. 
TERCER.- Aquesta Ordenança tindrà una moratòria de dos mesos per aconseguir l’adequació 
interna municipal a què fa referència el punt anterior. 
QUART.- Demanar al govern de Madrid una normativa que contingui els valors d’aquesta 
ordenança, i que sigui d’obligat compliment a tot l’Estat. 
En torn d’intervencions el Sr. Aleix Canalis pel PSC diu que des de l’equip de govern s’està 
treballant per poder presentar al Ple una ordenança d’estalvi d’aigua del nostra municipi, a 
part de que és una voluntat pròpia de l’equip de govern, va ser un compromís adquirit amb el 
grup de l’Altraveu quan es van aprovar els pressupostos, en aquest sentit i recollint les 
propostes del grup d’ERC, els serveis tècnics municipals han agafat com a base l’ordenança 
d’aigua proposada per la Diputació de Barcelona i paral�lelament altres ordenances d’aigua que 
s’estan desenvolupant en diversos municipis, (Sant Cugat, Granollers), i l’hem adaptat a la 
realitat castellarenca. Per tant podem dir que aquesta setmana estarem en condicions de 
donar per acabats els treballs tècnics d’aquesta ordenança i es presentarà a la comissió 
d’ordenances, que és l’òrgan competent on s’ha d’informar aquesta proposta.  
Dit això vull informar que es faran reunions amb promotors i constructors, a fi i efecte que 
puguin fer les seves aportacions en aquesta ordenança. 
Pren la paraula per CiU, la Sra. Montse Gatell per donar el suport del seu grup a la proposta, 
i afegeix que a l’existir aquesta comissió d’ordenances, que és una comissió de representació 
política, on es poden debatre i discutir alguns dels punts de totes les ordenances municipals, 
doncs que fos en aquest espai on tindríem l’oportunitat de fer aportacions o debatre aquest 
model d’ordenança que fa la Diputació. 



La Sra. Gemma Ubasart per l’Altraveu es manifesten a la favor de l’aprovació de l’ordenança 
d’estalvi d’aigua de la Diputació de Barcelona, ja que la protecció del medi ambient és una de 
les prioritats de la nostra formació i per tant en aquestes qüestions sempre ens hi tindreu. Un 
dels pactes de l’Altraveu amb l’equip de govern per abstenir-nos en la votació del pressupost 
anava en aquesta línia, i el compromís fou el de portar a aprovació del ple mesures sobre el 
tractament d’aigües grises i un estudi d’eficiència energètica, mesures que serà interessant 
que siguin conensuades entre totes i totes. Si bé estem d’acord amb l’aprovació de l’ordenança 
no així amb la resta de punts que es detallen en aquesta resolució, per això proposaríem al 
grup municipal d’Esquerra que retires aquests punt, considerem que el punt dos és reiteratiu, 
ja que òbviament quan un cop aprovada una qüestió al ple s’han d’adequar el procediment per 
poder implementar aquesta mesura. No entenem tampoc el tema de la moratòria de dos 
mesos, una mesura s’aprova o no. I per acabar ens sembla fora de lloc el demanar al Govern 
de Madrid l’aprovació d’una normativa que contingui els valors d’aquesta ordenança; tenim 
una normativa europea en aquest sentit i és aquesta a la que nosaltres apel�lem, preferim 
tenir com a referent Europa, que l’estat espanyol, sempre més avançada en aquestes 
qüestions. 
L’any 2000, el Parlament Europeu aprova la directiva març de l’aigua per tal canviar la visió 
que es té del recurs en qüestió, l’aigua a més de valorar-la com a recurs, cal reconeix-la com a 
part indispensable de la vida i el medi ambient, cal reconèixer la seva funció ecològica i social i 
el seu paper com a bé públic que cal protegir i conservar, així doncs és necessari entendre la 
gestió de l’aigua des d’una mirada basada en un ús sostenible d’aquest bé natural, és en altres 
paraules el que s’ha conegut com a nova cultura de l’aigua, valors que no es van tenir en 
compte a l’aprovar el transvasament de l’aigua de la conca Ter Llobregat, un transvasament 
que només es justifica per la construcció del polígon de Can Bages, un polígon que no volem ni 
necessitem, Esquerra, PSC i CiU, sou tots responsables de l’aprovació del transvasament tot i 
que ens n’ha alegrem, actualment no entenem l’apel�lació als valors de la nova cultura de 
l’aigua per part del grup municipal d’esquerra que haurien d’haver estar presents en anteriors 
plens. Demanarien doncs que es deixés d’utilitzar el Ple com a camp de lluites partidistes. En 
definitiva i per resumir estem d’acord en l’aprovació de l’ordenança d’estalvi d’aigua de la 
Diputació, però no en els altres punts de que es presenten, per donarem el vot afirmatiu si es 
retira la resta de l’articulat. 
En torn de replica el Sr. Jordi Permanyer per ERC exposa que retiraran tota la proposta si hi 
ha el compromís per part de l’equip de govern de treballar immediatament aquesta ordenança 
dins del marc d’aquesta  comissió. I per altra banda dir que l’ús racional de l’aigua ens 
permetrà estalviar consum dels aqüifers i també de la connexió Ter Llorbegat. 
Finalment el Sr. Aleix Canalis; pel PSC diu perquè quedi constància que, l’equip de govern 
assumeix aquesta ordenança com una prioritat, i per tant es treballarà en aquest sentit. 
LA PROPOSTA FOU RETIRADA. 
 

12.- PROPOSTA SOBRE INSTAL.LACIÓ DE PLAQUES FOTOVOLTAIQUES 
 

El Sr. Oriol Papell  del grup d’Esquerra Republicana dona lectura a la proposta;  
Les plaques fotovoltaiques per la generació d’energia elèctrica són una energia alternativa, 
sostenible i rentable a  mig termini. 
A finals de la passada legislatura es vàrem fer els passos adients per fer una primera 
instal�lació a una escola pública, sense cost pel municipi mitjançant el sistema de lloguer de 
sostres. 
També es varen fer contactes amb l’IES Castellar per tal que, a més de promocionar aquesta 
energia renovable, poguessin treure un rendiment econòmic a la gran superfície de terrat de 
que disposen. Aquest fet és degut a la subvenció de més del 500% del quilovat fotovoltaic. 
Avui ja hi ha instal�lada el 80% de l’energia fotovoltaica prevista pel 2010 i el govern ha posat 
límit a aquesta subvenció, que sols s’atorgarà a aquelles instal�lacions que estiguin en 
funcionament el 30 de setembre del present any 2008, si el govern no allarga el termini. 
La finalitat d’aquesta proposta és generar energia elèctrica renovable per cobrir part del 
consum elèctric de Castellar. Promoció de l’energia renovable, també en la vessant 
pedagògica. Planificació d’ingressos a mig termini: Avui podrem cobrir la disminució del 



ingressos derivats de la construcció, pels diferents lloguers d’equipaments privats municipals i 
per la nova activitat prevista de restitució de la pedrera de Can Sallent. Però hem de preveure 
nous ingressos a mig termini per suplir els derivats de la restauració, quan aquesta s’hagi 
completat i poder continuar tenint un municipi sanejat econòmicament, per cobrir les 
demandes dels nostres vilatans, el seu benestar  i la millora del nostre entorn natural. 
Per aquests motius proposem al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Promoure urgentment la instal�lació prevista la passada legislatura a l’Escola 
Pública Joan Blanquer. 
SEGON.- Facilitar urgentment tota informació tècnica i jurídica a l’IES Castellar d’acord amb 
el compromís assolit la passada legislatura. 
TERCER.- Facilitar urgentment tota la informació tècnica i jurídica a l’IES Puig de la Creu per 
si volen promoure una instal�lació fotovoltaica. 
QUART.- Promoure urgentment altres instal�lacions fotovoltaiques a diferents equipaments 
municipals que reuneixin les condicions adients, per exemple la nau de l’Espai Tolrà.  
CINQUÈ.- Tenir en compte la vessant pedagògica prevista la passada legislatura mitjançant 
connexió per internet, per donar informació on line, de les diferents dades del funcionament 
de cada instal�lació fotovoltaica. 
En torn d’intervencions el Sr. Aleix Canalis pel PSC i en primer lloc diu que queda sorprès 
amb el grup d’Esquerra Republicana perquè preveu la restauració de la pedrera com un 
futurisme lloc per instal�lar-hi plaques fotovoltaiques, tot i haver-hi votat en contra. Continua 
dient que el vot serà favorable ja que estem d’acord en la necessitat de potenciar els usos de 
les energies renovables en el nostre municipi,  i la fotovoltaica és una de les més òptimes 
donada la nostra climatologia. En referència al projecte de l’escola Joan Blanquer, tot i ser un 
equipament municipal, la Generalitat n’és  el titular d’aquest servei, i per tant també hem de 
treballar amb el Departament d’Ensenyament per tal de tenir-ne la conformitat en aquesta 
iniciativa. 
Paral�lelament i com és preceptiu, a fi i efecte de poder portar a terme aquest lloguer és 
necessari un acord de Ple per aprovar-ne  les condicions administratives, ja que aquest plec 
farà la cessió d’un espai públic a un tercer.  
 En el redactat de la proposta s’utilitza permanentment la paraula urgentment, entenc que es  
deu derivar de la immediatessa del 30 de setembre, en el qual s’acaben els beneficis 
econòmics. Així mateix, els serveis tècnics municipals estudiaran la viabilitat per seguir 
instal�lant aquests tipus de plaques en altres dependències de titularitat municipal, i es 
facilitarà tota la informació pertinent a altes edificis, com el dos IES. 
Intervé la Sra. Montse Gatell per CiU, per manifestar-se a favor de la proposta. 
Per part de l’Altraveu el Sr. Fracnesc Centeno comença dient que ens hem quedat bastant 
perplexes davant d’aquesta proposta del grup d’Esquerra Republicana i no perquè no estiguem 
d’acord en la intenció i en el fons de la mateixa sinó perquè denota molta precipitació en la 
seva realització amb una manca evident d’informació i documentació.  Creiem que per porta 
una proposta com aquesta a un ple municipal cal un major grau de rigurositat en la 
fonamentació ja que les raons que s’al�leguen són del tot inexactes. 
Anem a pams, primer de tot dir-li al Sr. Permanyer que el Govern de Catalunya, el nostre 
govern, no té res a veure amb aquest suposat límit a la subvenció que es preveu per les 
instal�lacions que estiguin en funcionament ni abans ni després del 30 de setembre del present 
any 2008.  Faig l’aclariment pels senyors i senyores regidors i regidores que no eren presents 
a la comissió informativa de la setmana passada quan vaig preguntar al Sr. Permanyer  a quin 
govern es referia quan a la seva proposta feien esment al govern en genèric. La seva resposta 
va ser, com recorden de ben segur tots els regidors i regidores presents, “jo no tinc més 
govern que un” que és el nostre. Doncs bé, o bé ha renunciat als seus principis nacionalistes, 
cosa que em decebria i crec poc probable, o bé es va precipitar a donar una resposta sobre un 
tema que, malgrat portar-lo al ple, l’han treballat poc. 
Les subvencions al quilovat fotovoltaic a que fan esment a la seva proposta venen recollides al 
Reial Decret 661/2007 de 25 de maig. Que jo sàpiga el Govern de Catalunya, el nostre govern, 
no fa reials decrets des del temps de Martí l’Humà allà cap a 1410. 



Tanmateix no es pot parlar de subvencions ja que no existeix cap subvenció a aquest tipus 
d’instal�lacions sinó el que dona el govern de l’Estat és una prima a la producció. 
Concretament l’esmentat reial decret estableix diferents tarifes segon quina sigui la potencia 
produïda i que en els casos que ens ocupa que són potencies de menys de 100KW  (a tal 
d’exemple, una instal�lació que sigui capaç de produir una potencia de 100 KW ha de tenir una 
superfície en plaques de 2.500m2. La majoria d’escoles amb instal�lacions d’aquestes 
característiques, tenen potencies inferiors als 15KW). Doncs bé, com els deia, per a superfícies 
de menys de 100KW de potència la tarifa regulada és de 45,5134 cèntims d’euro/KWh durant 
els primers 25 anys de la instal�lació i de 36,4107 a partir d’aleshores. 
Degut a les bones condicions de retribució i el marc legal que estableix aquest Reial Decret, en 
el cas de la fotovoltaica, el creixement experimentat per aquesta tecnologia està sent molt 
superior a l’esperat. Segons informacions publicades per la Comissió Nacional de l’Energia en 
relació al compliment dels objectius de les instal�lacions en règim especial, ja s’ha superat el 
85% de l’objectiu de potència instal�lada fotovoltaica per al 2010 com també s’apunta a la 
proposta que es presenta a aprovació. 
En aquest sentit el govern de l’Estat, que no de Catalunya, ha anunciat que les instal�lacions 
que estiguin en marxa o que s’inscriguin en el registre administratiu per a centrals elèctriques 
en règim especial fins al 27 de setembre de 2008 seguiran dins el model retributiu actual. 
Tanmateix per tal de no perjudicar al sector el govern ha redactat un esborrany d’un nou reial 
decret per les instal�lacions que s’inscriguin passat el 28 de setembre. Les condicions 
econòmiques que especifica aquest reial decret seran 44,00 cèntims d’euro/KWh per les 
instal�lacions de potència igual o inferiors als 20KW, de 39,00 cèntims d’euro per les de 
potència entre 20 i 200 KW i de 33,00 per les superiors a 200KW. 
Aquestes condicions, que encara que no són definitives però no variaran gaire, ens estan 
dient: que es vol racionalitzar el creixement de la fotovoltaica (model alemany), que volen 
potenciar instal�lacions petites (model alemany) que els grans parcs solars perdran rendibilitat 
econòmica, però en cap cas es carregarà una tecnologia com la fotovoltaica ja que es passaria, 
en les instal�lacions que estem parlant, d’una prima de 45,5134 cèntims d’euro per KWh a una 
altra de 44,00 cèntims d’euro per KWh. 
Aquesta diferència de preu no justifica en cap cas aquesta cursa contrarellotge de mesures 
urgents que ens proposa el grup d’ERC en aquesta proposta. Hem de tenir també en compte 
que aquesta pressa no ens garantitza tampoc que arribem a temps ja que la més mínima 
demora en un procés que és complicat, faria que s’anés en orris tot. 
No tenim cap pressa. L’objectiu de la producció i del benefici econòmic no hauria de ser el 
nostre objectiu. Encetem tranquil�lament, sossegadament que volem fer des de l’ajuntament 
en aquest tema, quin és el nostre objectiu, quins diners tenim per invertir-hi (perquè tot això 
costa diners), si volem o no implicar a la ciutadania en aquesta reflexió, i finalment i llavors, 
tirar-ho endavant. Si no entrem en el marc del RD 661/2007 entrarem en un altre, però sense 
preses.  
Abans de proposar amb noms i cognoms escoles i IES en un acord de Ple potser ens hauríem 
d’assegurar primer que aquests equipaments vulguin i segon que pagui la pena tot l’esforç. 
Amb aquesta proposta tan poc elaborada i contrastada se’ns fa difícil el sentit del nostre vot, 
ja que no podem votar a favor d’una proposta que presenta aquestes mancances de fons. 
Tampoc podem votar en contra perquè estem a favor del foment de la fotovoltaica. L’abstenció 
tampoc acaba d’encaixar en el sentit del  nostre posicionament. 
Per totes les raons anteriorment exposades demanem al grup d’ERC que retiri la seva proposta 
i que obrim un debat al voltant de quin hauria de ser l’objectiu d’aquest ajuntament en relació 
a les energies renovables. Pesem que no hauria de ser difícil arribar a un consens en aquest 
tema amb totes les forces polítiques. Llencem la idea d’algun tipus de jornada oberta a tota la 
ciutadania amb experts que amb informació rigorosa i contrastada, ens ajudin a pensar i a 
decidir. 
En torn de replica el Sr. Jordi Permanyer per ERC comenta que tot aquest tema ja havia 
estat treballat en l’anterior legislatura i tot aquests contactes que hi havia estat, coincidíem en 
el tema que es volen potenciar les instal.lacions petites. La inversió estava prevista fer-la amb 
una empresa externa, i un cop amortitzada aquesta instal�lació, l’Ajuntament entrava a 
participar en un 50% en els beneficis que produïen.  



Com he dit en la proposta anterior, no tenim cap ànim de protagonisme, si entre tots creien 
que es necessari, retirem la proposta, però si que cal treballar en aquest tema, concretar-la i 
avançar i després veurem si val la pena o no. 
LA PROPOSTA FOU RETIRADA. 

 
13.- PROPOSTA SOBRE CREACIÓ DEL PACTE LOCAL D’INFRASTRUCTURES 
       EDUCATIVES 
 

Per ERC el Sr. Jordi Permanyer presenta la proposta: 
A Castellar del Vallès està pendent la construcció de l'edifici del CEIP El Sol i la Lluna, 
actualment allotjat en instal�lacions provisionals al pati del Sant Esteve, possiblement fins a 
final del curs 2008/2009- i la ubicació de la setena escola i del tercer institut, equipaments que 
es necessiten amb urgència. 
Tot indica que, en poc temps, s'haurà de plantejar la vuitena escola i el quart institut públic.  
Vetllar per la qualitat de l'educació ha de ser, i no podem oblidar-ho- un dels pilars 
fonamentals de l'administració local. Aquest camp - el de l'educació- ha de quedar lliure de 
lluites partidistes que busquin beneficis electorals o rèdits personals. 
Tenim un problema pel qual no hi ha solucions màgiques. Aconseguir la construcció d'un 
equipament escolar demana un procés de negociació llarg amb l'administració nacional. 
Aquesta negociació no la pot fer un sol partit, per molta legitimació i representativitat que 
tingui. 
És per això que esquerra proposa la creació del Pacte Local per a les Infrastructures 
Educatives.  
Aquest Pacte ha d'aconseguir, des del nostre punt de vista, un doble objectiu: 
- En primer lloc, ha de reconèixer el paper de les associacions de mares i pares d'alumnes en 
el sistema educatiu, afavorint el contacte i la interrelació del govern municipal amb la 
ciutadania i la societat civil, per tal d’alimentar-se del seu coneixement, de la seva tasca, i 
adequar les polítiques a la realitat social i a les necessitats del municipi i la seva gent. 
- En segon lloc, avançar cap a uns centres públics de qualitat que puguin resoldre totes les 
necessitats d'escolarització de la població.  
Una escola és un dels equipaments més importants per una població, i el lloc on es situa ha de 
comptar amb un estudi curós i amb el màxim consens possible. 
Per aquests motius proposem al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent 
ACORD: 
La creació del Pacte Local per a les Infrastructures Educatives. Aquest pacte, elaborat i 
subscrit pels grups municipals que composen el ple, les associacions de mares i pares i 
representants dels consells escolars de cada centre, ha de dissenyar el mapa escolar amb visió 
de futur i fer el seguiment del seu desenvolupament. 
En torn d’intervencions pel PSC la Sra. Antònia Pérez i es manifesta parcialment d’acord 
amb l’acord presentat, és cert que el problema de l’escola El Sol i la Lluna és greu, i que el 
solar proposat per l’Ajuntament no era el més adequat. En referència al 3r institut  criem que  
si ha de treballat per buscar l’alternativa, però pensem que no és tant urgent com el de les 
dues escoles que estan pendents. També és cert que la futura planificació ha de tenir en 
compte la reserva d’equipaments escolars, i més endavant un d’aquest equipaments potser la 
8a escola i potser el 4t institut. 
També volem dir que a part d’aquestes propostes, volem donar una alternativa a les escoles 
bressol, i ens agradaria que fos en aquest mandat, en desitjaríem dues. Per acabar recordar 
que a Castellar hi ha un espai de participació i debat que és el Consell Escolar Municipal, i som 
partidaris de potenciar-lo i aprofitar que hi son representades totes les parts de la comunitat 
educativa, hi ha un ens.         
També estem d’acord que en el camp d’educació s’ha de buscar el consens, però això no 
entenem perquè ERC ha continuat presentant la proposta de pacte local, criem que així es 
dobles aquests espais, perquè és un altre lloc on debatre aquest mateix tema. 
Intervé per CiU la Sra. Mercè Vallès,  tot dient que lamenten que ERC i l’equip de govern no 
hagin arribat a un consens en aquesta proposta, entenem que l’objectiu d’ ERC es positiu i va 
en la línia de la planificació de les actuacions municipals pel que fa a equipaments educatius, i 



estem d’acord sobretot coneixen les dificultats d’aquesta planificació, la mateixa Generalitat 
impulsa la creació de pactes locals sobre temes d’educació, en tot i si es crea, el grup de CiU 
hi participarà.       
El Sr. Francesc Ceneteno, des l’assemblea de L’Altraveu compartim plenament la 
preocupació del grup d’ERC per les infrastructures educatives. Coincidim també amb vostès, 
segons diuen a l’exposició de motius d’aquesta proposta, que vetllar per la qualitat de 
l’educació ha de ser –i no podem oblidar-ho- un dels pilars fonamentals de l’administració.  
Celebrem aquesta sobtada recuperació de la memòria encara que sigui ara a l’oposició. 
Aquesta preocupació per les infrastructures no és nova per nosaltres ja que la teníem ben 
present quan vostès eren al govern i juntament amb el grup de Convergència i Unió van deixar 
aquest poble sense un pam de sol públic per a equipaments educatius. Producte d’aquell oblit 
quan governaven fa set mesos és el nyap que tenim amb la construcció de l’escola El Sol i la 
Lluna que sortirà pel doble del cost normal per construir-se en un lloc on hauria d’haver encara 
unes piscines.  
Allò que si que no compartim és que per posar-nos d’acord polítics, mares i pares i centres 
educatius sobre les infrastructures que ens calen sigui necessari superposar estructures de 
debat i consens a les ja existents. Creiem que el lloc per parlar d’aquestes coses és el Consell 
Escolar Municipal. No els manca raó per la malfiança  que tenen cap a aquest organisme de 
participació, ja que fins ara no és que hagi destacat per la seva operativitat, però si no som 
capaços d’arribar a un acord dins el consell escolar municipal tampoc serem capaços de fer-ho 
fora perquè som els mateixos tan en un lloc com en un l’altre.  
Acord per les infrastructures educatives? Si, però ens agradaria que fos dins on toca. No 
deixem el Consell Escolar Municipal únicament per pactar els dies de festa de lliure designació i 
donem-li el màxim protagonisme i operativitat. 
Senyora Regidora d’Educació, ara és la seva responsabilitat tirar endavant tot allò que tan 
criticaven des de l’oposició. Convoqui també quan abans aquest consell, que ja fa tard, i 
comprometi’s a arribar a un acord de consens sobre les infraestructures educatives que tan 
necessitem. Demostri’ns amb fets que ja no som al mateix lloc de desídia i inoperativitat on 
vostès no volien ser-hi. 
En torn de replica el Sr. Jordi Permanyer explica que la reserva d’equipament hi són i 
evidentment que se n’han de fer més encara. En quan al tema el cost de l’escola El Sol i la 
Lluna diré, que la Generalitat va acceptar la cessió del terreny i per tant sabia la valoració.  
No volem crear debats paral�lels ni cap consell nou, ja existeix el consell escolar i per això 
l’hem d’aprofitar per fer aquest debat i procurar arribar a acords.  
El Sr. Alcalde pren la paraula per dir que si el que estem reflexionant és que el Consell 
Escolar tingui més atribucions, crec contradictori que sigui el ple qui insti al consell escolar que 
prengui una decisió que, entenc que ha de ser el mateix consell escolar que l’ha de consensuar 
i pactar.     
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA,  AMB EL SEGÜENT RESULTAT: 
                    Vots en contra: DOTZE  (12) dels regidors del PSC i Altraveu   
                     Vots a favor   : NOU      ( 9) dels regidors de CiU, ERC i regidor no adscrit  
                        Abstencions   : CAP       ( 0) 

 
14.- PROPOSTA SOBRE EL BUTLLETÍ MUNICIPAL I CONSELL LOCAL DE  
       COMUNICACIÓ. 
  

El Sr. Oriol Papell per ERC fa lectura de la proposta: 
L’equip de govern ens ha fet saber als demés grups municipals el seu projecte del nou butlletí 
d’informació municipal i sembla ser que té la intenció de que vegi la llum pública d’una manera 
imminent. De fet, ja s’ha aprovat el concurs per l’adjudicació de la impressió i de la gestió de 
la publicitat de l’esmentat nou butlletí municipal. 
Donat que encara no s’ha constituït el Consell Local de Comunicació, que , al nostre parer, 
hauria de ser l’òrgan de debat i presa de decisions sobre tots els aspectes relacionats amb la 
comunicació i informació municipal. Considerem que en un aspecte tan important pel que fa a 
la comunicació amb els castellarencs i castellarenques com un butlletí municipal, el Consell 



Local de Comunicació hauria de tenir un paper molt important a l’hora de definir els objectius i 
els seus continguts.   
Per aquests motius proposem al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següents 
ACORDS: 
PRIMER.-  Aturar la edició del nou butlletí d’informació municipal. 
SEGON.-  Constituir el Consell Local de Comunicació i que sigui en aquest marc on es debatin 
i es facin propostes sobre quins objectius i continguts hauria de tenir el nou butlletí municipal. 
En torn d’intervencions pel PSC el Sr. Pepe González anuncia el vot en contra del seu grup 
perquè aquest consell municipal ja ha començat a treballar, i sobre el tema d’aturar l’edició val 
a dir que la feina que s’ha fet fins ara, que no només és limita al tema del butlletí, sinó de tota 
la política de comunicació de l’Ajuntament, és una feina tècnica i d’organització. 
Per part de l’Altraveu la Sra. Gemma Ubasart  recorda que el PSC en la passada legislatura 
no es va cansar de recordar que calia un consell local de comunicació on es discutissin 
aquestes qüestions i un cop al govern no dubten en definir la política comunicativa de la 
legislatura abans de la creació del tant demanat consell local de comunicació. Per altra banda 
esquerra ha estat vuit anys al govern i poc interès ha tingut en fer més plural la comunicació 
local. El Casa de la Vila ha estat  un clar exemple del que ha estat un butlletí de propaganda 
de l’equip de govern. Els rols han canviat però la irresponsabilitat de les dues formacions 
polítiques envers la qüestió es manté constant. Des de l’Altraveu defensem una comunicació 
local, plural, independent, un model en el que es faci efectiu el dret constitucional d’informar i 
ser informats, les eines comunicatives que es despleguin en el municipi han d’estar definides i 
controlades per un consell de comunicació plural, en el que hi participin totes les formacions 
polítiques i el que és més important representants de les societats civils organitzada que 
també hi tenen molt a dir. És necessari que els professionals puguin treballar en llibertat i 
seguir criteris periodístics, i en tot cas l’òrgan de control d’aquests ha de ser el consell i mai 
l’equip de govern, posant i traient treballadors al seu gust. Sobre el cas concret del butlletí 
també voldríem apuntar algunes qüestions, creiem que és un projecte ambiciós i hagués sigut 
interessant definir-lo en n marc més ampli, que des d’una Regidoria de l’equip de govern. Una 
primera cosa a preguntar-nos podria haver estar la priorització un mitja per sobre dels altres, 
la centralitat que pren la premsa escrita en el nou model comunicatiu junt al la devaluació que 
ha sofert la radio o les eines que ofereix internet, és quelcom que podria haver estar 
qüestionat des d’una visió purament tècnica. Un segon element és l’arraigament social que 
podria tenir aquest mitja, la necessitat que aquest sigui viscut com na cosa de tots i totes i no 
tant com una eina de l’equip de govern. La manera de com ha començat creiem que dificulta 
aquest objectiu. En aquest sentit hem volgut recuperar un extracte d’un recull històric on es 
parla del setmanari castellarenc “La Farga” que es va publicar en el nostre municipi entre 1933 
i 1938, una experiència, pel que hem llegit, que ben bé podria haver inspirat el nostre futur 
setmanari, tot seguit dona lectura d’alguns fragments. 
Per acabar advertir a l’equip de govern que vetllarem que una comunicació local plural en el 
que els criteris periodístics estiguin pers obre de les directrius polítiques, s’ha començat amb 
mal peu, tant la manera per enfocar el setmanari com en la reorganització que s’ha dut a 
terme en l’àrea de comunicació, una vegada aquest debat s’ha produït a partir de la proposta 
d’esquerra i hem aconseguit un compromís de l’equip de govern per convocar pròximament el 
consell de comunicació entenem que ja no té sentit portar a aprovació aquesta qüestió. 
Continua el Sr. Jordi Roman, regidor no adscrit, manifestant-se en igual sentit que el grup de 
l’Altraveu. Estic d’acord en la publicació d’aquest setmanari municipal, però dir que va ser una 
proposta del grup de l’oposició, el PSC, la constitució d’aquest consell local de comunicació, 
però després per la seva no participació activa es va desestimar. Ara l’equip de govern ha 
agafat el compromís de la seva convocatòria el dia 12 de febrer, i justifico el vot d’abstenció. 
En torn de replica el Sr. Oriol Papell  per ERC, intervé dient que continuaran presentant 
diferents propostes de consells i perquè no es vagi repetint el mateix de sempre que tenim un 
afany per fer consell, només hem de repassar el nostre programa electoral. Dir que tot i que 
Esquerra Republicana va estar vuit anys en els govern, el PSC n’hi va estar quatre i tampoc va 
impulsar res sobre el consell local de comunicació.  



Per acabar recordar que en els últims exemplars del casa de la vila apareixia una vegada rera 
altra la demanada d’aquest consell, i ara es tira endavant un setmanari de comunicació sense  
haver-hi aquest consell. 
El Sr. Alcalde reitera que compromís agafat de convocar una reunió per poder crear el consell 
de comunicació. 
Torna a intervenir el Sr. Jordi Permanyer  per ERC dient que no és un tema de competència 
sinó de voluntat.  
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA,  AMB EL SEGÜENT RESULTAT: 
                    Vots en contra: DEU    (10) dels regidors del PSC    
                      Vots a favor   : VUIT    ( 8) dels regidors de CiU i ERC   
                         Abstencions   : TRES    ( 3) dels regidors de l’Altraveu i regidor no adscrit. 

 
15.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 

 
15.- No n’hi ha  
 
 16.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES 
 
El Sr. Jordi Permanyer  per ERC pregunta que fa setmanes que l’equip de govern del  PSC va 
manifestar la voluntat de retirar pilones  de diferents carrers, aquesta retirada s’està duent a 
terme, n’hem comptar més de 200, el suggeriment és que es pari aquesta tasca, ja que 
moltes d’elles van ser demanades pels propis veïns, però a banda de tot això, és el cost que 
tot això suposa, el cost que assumeix l’equip de govern i l’Ajuntament, dedicant dues persones 
a la retirada d’unes pilones, que no fan cap nosa. 
I per acabar una felicitació per l’equip de govern i per la Regidoria de Promoció de la Vila pels 
actes de Cuina Vallès. 
  
   
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent dos quarts d’una de la nit, s’aixeca la 
sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el  
Secretari, amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 


